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Kokouksen järjestäytyminen 
  
HYVA 04.10.2023 § 50    
 
      

 
Valiokunta on päätösvaltainen, kun enemmän kuin puolet jäsenistä on läsnä. 
 

Päätösehdotus: 
 
Puheenjohtaja toteaa läsnä olevat sekä kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
Valiokunta valitsee pöytäkirjantarkastajan. 
 

Päätös: 
Puheenjohtaja totesi läsnä olevat ja kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
Valiokunta valitsi jäsen Risto Palojoen pöytäkirjantarkastajaksi. 
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Viranhaltijoiden päätöspöytäkirjat (kuntalain 92 § 
  
HYVA 04.10.2023 § 51    
 
      

 
Valiokunta, sen puheenjohtaja tai toimialajohtaja voivat kuntalain 92 §:n ja 
hallintosäännön 24 § 1 momentin mukaan ottaa käsiteltäväkseen alaisensa 
viranhaltijan toimivaltaan siirretyssä asiassa tehdyn päätöksen, jollei 
kaupunginhallitus, sen puheenjohtaja tai kaupunginjohtaja ole ilmoittanut asian 
ottamisesta kaupunginhallituksen käsiteltäväksi. 
 
Kuntalain mukaan valiokunnan käsiteltäväksi ei kuitenkaan saa ottaa lain tai 
asetuksen mukaisia lupa-, ilmoitus-, valvonta tai toimitusmenettelyä koskevia 
asioita. 
 
Valiokunnalle on kuntalain 92 §:n mukaisesti lähetetty viranhaltijoiden 
päätöspöytäkirjoja edellisen kokouksen jälkeen tehdyistä päätöksistä. 
Päätösluettelo on esityslistan oheismateriaalina (ei julkaista). Puheenjohtajalle 
viranhaltijapäätökset on toimitettu sähköisesti hallintosäännön 25 §:n 3 
momentin määräyksen mukaisesti. 
 
Asia on otettava ylemmän toimielimen käsiteltäväksi sen ajan kuluessa, jossa 
kuntalain 134 §:ssä tarkoitettu oikaisuvaatimus päätöksestä on tehtävä. Tämän 
varmistamiseksi valiokunnan jäsenten tulee ilmoittaa ennen kokousta 
sivistystoimenjohtajalle ne viranhaltijapäätökset, joihin harkitsevat otto-oikeuden 
käyttämistä ja mielellään myös ne päätökset, joista muutoin toivovat lisätietoja 
kokouksessa. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Valiokunta merkitsee tiedokseen oheismateriaalista ilmenevät päätökset ja 
päättää olla käyttämättä kuntalain 92 §:n mukaista otto-oikeuttaan. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 

Oheismateriaali: 
EI JULKAISTA - Viranhaltijapäätösten päätösluettelo 
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Kasavuoren koulukeskuksen A-siiven tarveselvityksen päivitys ja lausunto hankesuunnitelmaan 
  
HYVA 04.10.2023 § 52    
 
378/10.03.02.00/2022    

 
Lisätiedot: 
suunnittelija Henna Turunen, puh. 050 382 6265 
opetuspäällikkö Maria Ekman-Ekebom, puh. 050 308 6262 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Tausta 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi käyttäjän tarveselvityksen kokouksessaan 2.11.2020 
(§ 196). Tarveselvityksen lähtökohtana oli tarkoituksenmukaisten tilojen 
luominen yläkoululle, lukiolle ja kansalaisopistolle. Linkki kokousasiaan: 
https://kauniainenfi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=
20203000-4 
 
Kasavuoren koulukeskuksen A-siiven käyttäjät ovat laatineet pedagogisen 
suunnitelman (SOVV 28.10.2021 § 81), jossa keskitytään toiminnallisiin ja 
pedagogisiin ratkaisuihin. Hankesuunnittelu on käynnistetty keväällä 2021 
hyväksytyn tarveselvityksen pohjalta. Hankesuunnitelmaa esiteltiin 
yhdyskuntavaliokunnassa 10.05.2022 (§ 45), josta se lähetettiin 
lausuntokierrokselle käyttäjävaliokuntiin (SOVV ja KUVA). Lausuntoon pyydettiin 
kannanottoa käyttäjän tarpeisiin parhaiten vastaavasta vaihtoehdosta 
(https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&i
d=2022221-3). 
 
Elokuussa 2022 sivistystoimen kanta oli, että käyttäjän tarpeisiin parhaiten 
vastaava vaihtoehto on hankesuunnitelman laajin vaihtoehto 3B, jossa A-siipi 
rakennettaisiin kolmikerroksisena. Vaihtoehdon perusteena oli se, että A-siivessä 
olisi tarpeeksi tilaa myös mm. Mäntymäen koulun lähitulevaisuuden tilatarpeisiin. 
Toisena perusteena oli, että ennen pitkää Kasavuoren koulukiinteistön 
vanhimmat, 1960- ja 1970-luvuilla rakennetut elinkaarensa päässä olevat osat, 
tulee purkaa, jolloin laajennetusta ja tilavasta A-siivestä löytyisi tilaa korvaamaan 
nämä puretut osat. 
 
Suomenkielinen opetus- ja varhaiskasvatusvaliokunta käsitteli lausuntoesitystä 
kokouksessaan 18.08.2022 (§ 45) ja päätti palauttaa asian valmisteluun, sillä 
valitun vaihtoehdon tulisi perustua todettuun tarpeeseen ja muiden 
vaihtoehtojen ohittaminen tulisi perustella. Suomenkielinen opetus- ja 
varhaiskasvatusvaliokunta suositti kokouksessaan 18.08.2022 (§ 45), että 
kasvaneiden kustannusten ja tilankäytön tehokkuuden vuoksi sivistystoimi 
päivittää tarveselvitystä, jotta koulujen ja kansalaisopiston tilojen jako 
huomioidaan ja harkitaan, onko opiston tilojen mahdollinen lisääminen 
perusteltua. 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta (08.09.2022 § 52) päätti lausuntoa käsiteltyään 
jättää asian pöydälle. Koska tarveselvitystä on päivitetty ja tarkistettu, ei ole 

https://kauniainenfi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20203000-4
https://kauniainenfi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20203000-4
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2022221-3
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2022221-3
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tarkoituksenmukaista esitellä asiaa hyvinvointivaliokunnalle sellaisenaan kuin se 
alun perin esiteltiin. Sen sijaan asia tuodaan uudelleen hyvinvointivaliokunnan 
käsittelyyn samojen päivitysten kanssa kuin se esiteltiin suomenkieliselle opetus- 
ja varhaiskasvatusvaliokunnalle 20.9.2023 (§ 64). 
 
Tehdessään periaatepäätöstä suomenkielisen koulukeskuksen 
investointihankkeen valmistelun lähtötietojen osalta kaupunginvaltuusto 
edellytti, että Kasavuoren A-siiven päivitetty hankesuunnitelma etenee 
päätöksentekoon (KV 28.08.2023 § 45). 
 
Tarveselvityksen päivitys 
 
Kasavuoren koulukeskuksen A-siiven tarveselvitykseen (liitteenä) on tehty 
päivityksiä huomioiden koulujen ja kansalaisopiston tilojen jako sekä tilatarpeet. 
Koska tarveselvitys toimii hankesuunnittelua ohjaavana asiakirjana ja siinä 
määritellään hankkeen lähtötiedot, on tärkeää, että tiedot ovat ajantasaiset. 
Tarveselvitys on hyväksytty vuonna 2020, josta myös koulujen toimintaympäristö 
ja tilantarpeet ovat muuttuneet kustannustason lisäksi. Muun muassa 
oppivelvollisuuden laajentamisen myötä opinto-ohjauksen tarve on kouluissa 
kasvanut, mikä vaatii lisää tarkoituksenmukaisia tiloja opinto-ohjaajille. Lisäksi 
pienryhmätiloja tarvitaan enemmän S2-opetuksen ja erityisopetuksen tarpeen 
lisääntymisen myötä. 
 
Tarveselvitykseen on nyt myös sisällytetty A-siiven remontoinnin aikaiset 
väistötilatarpeet. 
 
Tarveselvitykseen on tehty seuraavat sisällölliset päivitykset (kursivoituna 
selvityksessä): 
 

• Lisäys tarveselvityksen päivittämisestä (s. 1) 
• 4. vuoden lukio-opiskelijoiden päivitetty lukumäärä (s. 1) 
• Nykytilanteeseen (2.1) on päivitetty ajantasaiset tiedot oppilas- ja 

opiskelijamääristä (s. 2) 
• Päivitys sisäilmatoimenpiteistä (s. 2) 
• Nykytilanteeseen (2.1) on lisätty kuvaukset Kasavuoren koulun, 

Kauniaisten lukion ja kansalaisopiston tilojen käytöstä (s. 3) 
• Tavoitetilannetta (2.2) on päivitetty, mm. lukioiden ajantasaiset 

keskiarvorajat vuodelle 2023 (s. 3-4) 
• Tilatarpeet ja vaihtoehtoiset mallit lukuun “A) Status quo, koulujen koko 

nykytasolla” on lisätty listaukset koulujen tilatarpeista ja taustoitettu 
tarpeita (s. 4-7) 

• Lisäys kansalaisopiston tarpeista, mm. huomioitavat erityistilat ja 
pysäköinti (s. 6-7) 

• Lisäys lukion tilantarpeesta, jos lukion koko kasvaa (s. 8) 
• Pohdintaa tilojen yhteiskäyttömahdollisuuksista koulujen ja 

kansalaisopiston kesken (s. 9) 
• Lisätty uusi luku “4. Väistötilat”, jossa listaus koulujen väistötilatarpeista 

ja väistötilaratkaisujen kustannusarviot (s. 9-10) (mistä seuraa muutos 
seuraavien lukujen numerointiin) 
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• Lukuun 5. “Toteutuksen aikataulu” on lisätty ajantasaista tietoa 
investointihankkeen vaiheista (s. 10) 

• Lukuun 6. “Alustava kustannusselvitys” on lisätty ajantasaisia 
kustannusarvioita (s. 10-11) 

• Päivitetty lukua 7. “Vaihtoehtojen vertailu ja johtopäätökset” (s. 11) 
 
Ratkaisuvaihtoehtojen vertailu 
 
Seuraavaksi tarkastellaan eri ratkaisuvaihtoehtoja koulujen ja kansalaisopiston 
tilojen järjestämiseksi, ja miten vaihtoehdot vastaavat tarveselvityksessä 
kuvattuihin tilatarpeisiin. 
 
Hankesuunnitelman vaihtoehtojen (VE1-VE3B) tarkastelu 
 
Kaupunginhallituksessa 2.11.2020 hyväksytyn tarveselvityksen mukaan 
hankesuunnitteluvaiheessa tutkitaan kahta vaihtoehtoa: 
 

• VE1 = Supistettu laajennus korjaustöineen. Tutkitaan mahdollisuutta 
kehittää olemassa olevia tiloja vastaamaan osaa tilatarpeista. 

• VE2, VE3a, VE3b = Laaja laajennus ja korjaustyöt. Kaikki tilatarpeet 
toteutetaan uudisrakennettaviin tiloihin. 

 
Vaihtoehdot VE1 ja VE2 perustuvat laajuudeltaan käyttäjien esittämään 
tarpeeseen ja VE3 vaihtoehdoissa on tarkasteltu VE2 kolmikerroksisena. VE3 
vaihtoehtoihin lisättiin yleisiä opetustiloja tulevaisuutta ajatellen ja mahdolliseksi 
ratkaisuksi mm. Mäntymäen koulun lähitulevaisuuden tarpeeseen. Tarvittava 
lisätila olisi tämän hankkeen yhteydessä kustannustehokkainta toteuttaa 
lisäkerroksena ja samalla varauduttaisiin lisätilan tarpeisiin kaupungin 
asukasmäärän kasvaessa. 
 
Hankesuunnitelma (4.3.2022), jossa on kuvattu seuraavaksi tarkasteltavat 
vaihtoehdot, on luettavissa oheismateriaalina. 
 
➢ Vaihtoehto VE1 (huoneala 4 478 m2): 

 
“Hankesuunnitteluvaiheessa tutkittiin uudisrakennuksen toteutusta 3 
kerroksisena osittain A-siiven nykyiselle paikalle sijoitettuna. 3-kerroksinen 
uudisrakennus irrotetaan vanhasta koulurakennuksesta 1-kerroksisella 
käytävällä, jotta uuden osan vesikaton lumikuormat eivät rasittaisi vanha 
koulun olevia rakenteita.” (Hankesuunnitelma 4.3.2022) 
 
Suunnitellut tilat on jaettu päätoiminnoittain seuraavasti: 

 
1. kerroksessa liikuntatilat, taide- ja käsityötila, savityötila, keramiikkatila ja 

kudontasali, 
2. kerroksessa opetustiloja ja taide- ja käsityötilat, 
3. kerroksessa opetustiloja ja hallinnolliset tilat, 
4. kerroksessa IV-konehuoneet. 
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Hankkeen kustannusarvio on noin 23 771 000 € (vuoden 2022 kustannusarvio). 
 
Vaihtoehto VE1 vastaa muuten pääosin koulujen ja kansalaisopiston 
tilatarpeiseen, mutta erilliset oleskelu- ja työtilat erityisopettajille ja opinto-
ohjaajille puuttuvat. Purkualue on 900 m2 ja saneerausalue 1363 m2, johon 
sisältyy myös kotitalousluokkien saneeraus. Kotitalousluokkien edellisestä 
saneerauksesta on aikaa, eivätkä ne vastaa enää laadukkaita kotitalouden 
opetuksen tarpeita. Kyseinen vaihtoehto ei myöskään mahdollista lukion koon 
kasvattamista. 
 
Ensimmäinen kerros on suunniteltu pääosin kansalaisopiston käyttöön ja toinen 
kerros koulujen. Suunnittelussa on kuitenkin huomioitava, että käytävät ja aulat 
ovat myös oppimisalueita, ja nuoret liikkuvat kerroksien välillä. Koulujen 
välituntiliikenne ja aktiiviset välitunnit voivat häiritä kansalaisopiston opetusta, 
ellei suunnittelussa pystytä huomioimaan riittävän erillisiä tiloja ja kulkureittejä 
eri käyttäjille. 
 
Yhdyskuntatoimen mukaan (YLKV 10.05.2022 § 45) vaihtoehdon VE1 
saneerausalueella on vastaavia rakenteellisia ongelmia, kuin A-siivessä ja 
korjausaste on lähes yhtä suuri, kuin purettavalla alueella. Lisäksi purkualueen 
raja muodostuu rakenteellisesti hankalaan kohtaan. Ongelmat on mahdollista 
ratkaista, mutta kustannukset ovat korkeat ja osa riskistä jää toteutusvaiheeseen. 
Vaihtoehdossa VE1 kustannukset per oppilaspaikka ovat korkeat ja se ei 
mahdollista merkittävää oppilasmäärän kasvua. Vaihtoehto VE1 on esitetyistä 
vaihtoehdoista tehottomin ja sisältää suurimmat riskit, joten sen voi käytännössä 
sulkea pois tarkastelusta. 
 
➢ Vaihtoehto VE2 (huoneala 5 230 m2): 

 
“Hankesuunnitteluvaiheessa tutkittiin uudisrakennuksen toteutusta 2-
kerroksisena A-siiven ja 1966 rakennettujen kotitalousluokkien, niiden 
viereisten luokkien ja kirjaston nykyiselle paikalle sekä 2001 rakennetun 
laajennusosan paikalle sijoitettuna.” (Hankesuunnitelma 4.3.2022) 
 
Suunnitellut tilat on jaettu päätoiminnoittain seuraavasti: 

 
1. kerroksessa liikuntatilat, taide- ja käsityötila, savityötila, keramiikkatila ja 

kudontasali, kotitalousluokat, ruokala ja kirjasto, 
2. kerroksessa opetustiloja, taide- ja käsityötilat, hallinnolliset tilat ja IV-

konehuoneet. 
 
Hankkeen kustannusarvio on noin 25 218 000 € (vuoden 2022 kustannusarvio). 
 
Vaihtoehto VE2 vastaa vaihtoehtoa 1 paremmin koulujen ja kansalaisopiston 
tilatarpeisiin sekä pedagogisessa suunnitelmassa (SOVV 28.10.2021 § 81) 
esitettyihin tilankäytöllisiin ja pedagogisiin visioihin. Vaihtoehto mahdollistaa 
monikäyttöisemmät, joustavat tilat ja myös oleskelutilojen luomisen oppilaille ja 
opiskelijoille. Yksittäiset työtilat opettajille kuitenkin puuttuvat vaihtoehdon 
alustavista tilasuunnitelmista. Vaihtoehdon katsotaan olevan riittävä koulujen ja 
kansalaisopiston tarpeisiin, mahdollistaen myös lukion koon laajentamisen. 
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Vaihtoehdon etuna on, että siinä korjataan kotitalousluokat, ruokalasta tehdään 
toimivampi ja monikäyttöisempi, saadaan enemmän oleskelutilaa nuorille sekä 
parannetaan vahtimestarin työtilaa. 
 
Vaihtoehdon VE2 purkualue on 2300 m2 saneerausalue 242 m2. 
 
➢ Vaihtoehto VE3a (huoneala 7 795 m2): 

 
“Hankesuunnitteluvaiheessa tutkittiin uudisrakennuksen toteutusta 3-
kerroksisena osittain A-siiven ja 1966 rakennettujen kotitalousluokkien, 
niiden viereisten luokkien ja kirjaston nykyiselle paikalle sekä 2001 
rakennetun laajennusosan paikalle sijoitettuna.” (Hankesuunnitelma 
4.3.2022) 
 
Suunnitellut tilat on jaettu päätoiminnoittain seuraavasti: 

 
1. kerroksessa liikuntatilat, taide- ja käsityötila, savityötila, keramiikkatila, 

kudontasali, kotitalousluokat, ruokala ja kirjasto, 
2. kerroksessa opetustiloja, taide- ja käsityötilat ja hallinnolliset tilat, 
3. ,kerroksessa opetustiloja ja IV-konehuoneet. 

 
Hankkeen kustannusarvio on noin 35 208 000 € (vuoden 2022 kustannusarvio). 
 
➢ Vaihtoehto VE3b (huoneala 7 584 m2): 

 
“Hankesuunnitteluvaiheessa tutkittiin uudisrakennuksen tilojen toteutusta 3 
kerrokseen, I V-konehuone 4. kerrokseen. Tilat sijoittuvat osittain A-siiven ja 
1966 rakennettujen kotitalousluokkien, niiden viereisten luokkien ja kirjaston 
nykyiselle paikalle sekä 2001 rakennetun laajennusosan paikalle sijoitettuna.” 
(Hankesuunnitelma 4.3.2022) 
 
Suunnitellut tilat on jaettu päätoiminnoittain seuraavasti: 

 
1. kerroksessa liikuntatilat, taide- ja käsityötila, savityötila, keramiikkatila, 

kudontasali, kotitalousluokat, ruokala ja kirjasto, 
2. kerroksessa opetustiloja, taide- ja käsityötilat ja hallinnolliset tilat, 
3. kerroksessa opetustiloja, 
4. kerroksessa IV-konehuoneet. 

 
Hankkeen kustannusarvio on noin 34 404 000 € (vuoden 2022 kustannusarvio). 
 
Sivistystoimessa katsotaan päivitettyihin tilatarpeisiin pohjautuen, että ei ole 
tarvetta näin laajoille tiloille kuin vaihtoehtoon 3a ja 3b sisältyy, jos A-siipeen ei 
ole tarkoitus sisällyttää korvaavia tiloja Kasavuoren koulukeskuksen muille 
mahdollisesti elinkaarensa päässä oleville, vanhemmille kiinteistön osille. 
Vaihtoehdoissa on myös runsaasti tilaa muillekin toiminnoille. Vaihtoehto 3a ja 
3b eroavat toisistaan siten, että jälkimmäisessä vaihtoehdossa IV-konehuoneet 
on siirretty neljänteen kerrokseen, pois opetustilojen yhteydestä. 
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Vaihtoehdot 3a ja 3b vastaavat lukion kasvattamisen ja mahdollisen muun 
lisätilan osalta suomenkielisen opetus- ja varhaiskasvatusvaliokunnan 27.10.2020 
(§ 83) tarveselvityksen käsittelyn yhteydessä ilmaistuun lausumaan: 
“(Tarveselvityksen) Vaihtoehto B mahdollistaisi myös tilojen käytön väliaikaisesti 
Mäntymäen väistö-/lisätilana ennen uuden alakoulun valmistumista. Jatkuvaa 
tilantarvetta on myös taiteen perusopetuksen järjestäjillä.” 
 
Kaupungin talouden tasapainottamiseen tähtäävä vaihtoehto: lukio Mäntymäen 
koulun tiloihin 
 
Uuden suomenkielisen esi- ja alakoulurakennuksen myötä nykyinen, alakouluna 
toimiva Mäntymäen koulurakennus jää tyhjilleen. Hankesuunnitelman 
ulkopuolisena vaihtoehtona esitetäänkin, että Kauniaisten lukio siirtyisi 
kunnostettuun Mäntymäen koulurakennukseen sitten, kun uusi esi- ja 
alakoulurakennus on valmistunut. Tässä ratkaisussa yläkoulu jäisi Kasavuoren 
koulukeskukseen, mutta A-siipeä ei tarvitsisi kunnostaa, vaan se mahdollisesti 
purettaisiin. Siihen saakka, kunnes Mäntymäen koulurakennus vapautuisi lukion 
käyttöön, lukiolaisille on suunniteltu väistötilat Kasavuoren koulukeskuksen 
tontille vuokrattavissa moduulirakennuksissa. 
 
Vaihtoehdon etuna on, että lukiolaiset saavat oman rakennuksen, ja Kauniaisten 
lukio pystyy kehittämään toimintaansa omalla profiililla yläkoulusta erillään. 
Etuna on myös, että Kauniaisten lukion on mahdollista tehdä tiiviimpää 
yhteistyötä Gymnasiet Grankulla samskolanin kanssa, kun koulujen välimatka on 
lyhempi, mikä mahdollistaa paremmin muun muassa lukioiden yhteisiä kursseja 
ja kurssivalintoja toisen lukion tarjonnasta. Lisäksi Kauniaisten lukion sijainti 
parantuisi ja se olisi lähempänä juna-asemaa. Mikäli kansalaisopiston käytössä 
olevasta Petrasta on syytä luopua, myös kansalaisopisto voisi mahtua tähän 
rakennukseen. Silloin lukion kokoa ei kasvatettaisi. 
 
Vaikka päädyttäisiin tähän ratkaisuun, jossa A-siipeä ei korjata, yläkoulu tarvitsee 
joka tapauksessa A-siiven läheisyydessä oleville tiloille, kuten ruokalalle ja 
kotitalousluokille, korvaavat tilat. Kotitalousluokkien saneerauksesta on aikaa, 
eivätkä ne vastaa enää laadukkaita kotitalouden opetuksen tarpeita. 
 
Ratkaisussa syntyy säästöä noin 0-10 miljoonaa verrattuna hankesuunnitelman 
vaihtoehtoihin. Ratkaisun säästöarvio perustuu siihen, että A-siipeä ei 
uudisrakenneta (vaihtoehdosta riippuen säästetään n. 23-35 miljoonaa euroa). A-
siiven mahdollinen purku ja tarvittavat saneeraukset, muun muassa ruokalan ja 
sen lähellä oleviin rakennuksen osiin, kustantaa arviolta noin 8–10 miljoonaa 
euroa. Arviolta kahden kotitalousluokan (86 m2) korjaus kustantaa noin 700 000 
euroa. Vastaavaa ratkaisua, jossa lukio siirtyy Mäntymäen koulun tiloihin, on 
selvitetty vuosina 2014–2016 osana perusopetuksen yhtenäiskoulutarkastelua 
(mm. KV 07.11.2016 § 54). Tällöin arvioitiin ratkaisun investointikustannukseksi 
noin 2 miljoonaa euroa. Suomenkielisen alakoulun tarveselvityksen (KH 
08.11.2021 § 241) mukaan Mäntymäen koulun korjausvelka on noin 5 miljoonaa 
euroa, tai 4,14 miljoonaa euroa, jos D-siiven korjaus jää pois. Kustannustaso on 
noussut näistä vuoden 2016 ja 2021 arvioista, ja korjausvelaksi arvioitiin vuoden 
2022 lisäselvityksessä yhteensä noin 4,76 miljoonaa euroa (SOVV 18.08.2022 
§ 44). Korjausvelkaan sisältyy Mäntymäen koulun esteettömyyskorjaukset (noin 1 
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miljoona euroa). Kansalaisopiston Petrasta 27.9.2021 tehdyn kuntoarvion 
mukaan rakennuksessa on 10 vuoden ajan korjaustarpeita yli 1 miljoonan euron 
edestä. 
 
Ratkaisu olisi kaupungin talouden tasapainottamisen kannalta järkevä, kun 
samalla saataisiin ratkaistua tyhjilleen jäävän Mäntymäen koulukiinteistön 
kohtalo. 
 
Vaihtoehto ilman tiloja kansalaisopistolle: Uudisrakennettu, yksikerroksinen A-
siipi koulujen käyttöön 
 
Hankesuunnitelman ulkopuolisena vaihtoehtona on myös tarkasteltu ratkaisua, 
jossa suunnittelusta jätettäisiin kokonaan pois kansalaisopistolle suunnitellut 
tilat, ja A-siipi toteutetaan yksikerroksisena laajemmalla purkualueella (sisältäen 
ruokalan, kotitalousluokat, kirjaston) vain koulujen käyttöön. Ratkaisun 
kustannusarvio olisi noin 15,5 miljoonan euron luokkaa, jos käytetään samoja 
neliöhintoja kuin hankesuunnitelman alkuperäisessä laskelmassa. Laskelmassa ei 
ole huomioitu viime aikojen indeksikorotuksia. 
 
Suomenkielisen opetus- ja varhaiskasvatusvaliokunnan lausunto 
hankesuunnitelmasta 
 
Suomenkielinen opetus- ja varhaiskasvatusvaliokunta on 20.9.2023 (§ 64) 
lausunut hankesuunnitelmasta seuraavaa: 
 
”Hankesuunnitelmassa esitellyt vaihtoehdot ovat rakennuslaajuudeltaan 
ylimitoitettuja käyttäjien toimintaan. Tämä on nostanut kustannuksia vahvasti. 
 
Valiokunta pyytää, että hankesuunnitelmaan päivitetään supistettu vaihtoehto, 
jossa kansalaisopistolle suunnitellaan vain pakolliset toimistotilat 
yhteiskäyttötilojen lisäksi. Lisäksi valiokunta pyytää, että hankesuunnitelmaan 
sisällytetään vaihtoehto kokonaan ilman kansalaisopiston tiloja. 
Hankesuunnitelman vaihtoehtojen tulisi mahdollistaa lukion laajentamisen 500 
opiskelijaan. 
 
Hankesuunnitelman lähtökohdaksi toivotaan otettavan laajempi purkualue, joka 
on esitelty mm. hankesuunnitelman versiossa VE2. Laajempi purkualue ei sisällä 
samanlaisia mahdollisia riskejä kuin vaihtoehto, jossa purkualue jää 
suppeammaksi ja saneerausalue on laajempi. Hankesuunnitelman tueksi on 
koulujen osalta erotettu liitteessä oleva tilaohjelma. VE1:n pohjaratkaisu 
muistuttaa perinteistä käytäväkoulua, mikä ei vastaa pedagogisesti ja 
toiminnallisesti sitä, mitä uudelta A-siiveltä kaivataan. Pyritään siihen, että koulun 
kaikki tilat ovat mahdollisia oppimisen tiloja. 
 
Valiokunnan näkemyksen mukaan, tilakeskuksen rajalliset resurssit huomioiden, 
Kasavuoren A-siiven purku ja uudelleen rakentaminen tulee nostaa 
rakennushankkeiden prioriteetiksi.” 
 
Esitys hyvinvointivaliokunnan lausunnoksi hankesuunnitelmasta 
 



 
KAUNIAISTEN KAUPUNKI 
Hyvinvointivaliokunta 

PÖYTÄKIRJA 6/2023 12 

 
Hyvinvointivaliokunta § 52 04.10.2023 
 

 

 

Hankesuunnitelmassa esitellyt vaihtoehdot vastaavat tarveselvityksessä 
kuvattuihin kansalaisopiston tilatarpeisiin, mutta suunnittelun lähtökohdaksi 
asetettu tavoite tilojen yhteiskäytöstä koulujen kanssa tuottaa haasteita. 
Kansalaisopistolla on erityistiloja, jotka eivät sovellu koulujen kanssa jaettaviksi. 
Näin ollen koulut ja kansalaisopisto tarvitsevat omia tiloja, mikä lisää tilojen 
kokonaismäärää ja kasvattaa kustannuksia, jättäen tilojen yhteiskäytön 
mahdollisuudet vähäisiksi. 
 
Hyvinvointivaliokunta puoltaa suomenkielisen opetus- ja 
varhaiskasvatusvaliokunnan kantaa, jonka mukaan taloudellisin ratkaisu on 
sijoittaa kansalaisopiston osalta Kasavuoren koulukeskukseen vain ne tilat, joita 
todella voidaan käyttää yhdessä koulujen kanssa. Siksi hyvinvointivaliokunta 
kannattaa, että hankesuunnitelmaan päivitetään supistettu vaihtoehto, jossa 
kansalaisopistolle suunnitellaan vain tarvittavat toimistotilat yhteiskäyttötilojen 
lisäksi. Oheismateriaalina esitetään alustavaa tarkastelua, mitä kansalaisopiston 
tiloja Kasavuoren koulukeskukseen olisi kannattavaa siirtää ja minkä tilojen 
kohdalla voitaisiin hyödyntää kaupungin muita vähäisellä käytöllä olevia tiloja. 
 
Hyvinvointivaliokunta kannattaa myös sitä, että hankesuunnitelmaan 
sisällytetään vaihtoehto kokonaan ilman kansalaisopiston tiloja, kuten aiemmin 
otsikon ”Vaihtoehto ilman tiloja kansalaisopistolle: Uudisrakennettu, 
yksikerroksinen A-siipi koulujen käyttöön” alla on kuvattu. Tässä tapauksessa on 
tärkeää tarkastella kansalaisopiston toimintamahdollisuuksia tulevaisuudessa 
nykyisessä Petran kiinteistössä ja kaupungin muissa tiloissa. 
 
Hankkeen jatko 
 
Mikäli vuosina 2021–2022 tehtyä hankesuunnitelmaa on tarve oleellisesti 
muuttaa päivitetyn tarveselvityksen myötä, tulee hankesuunnittelu kilpailuttaa 
uudelleen. Hankesuunnittelun aikataulu on riippuvainen kilpailutusprosessista 
sekä muutostarpeiden laajuudesta. Aikatauluun vaikuttaa oleellisesti myös 
tilakeskuksen henkilöresurssit. 
 
Hankkeen jatkosta päätettäessä olisi syytä tutkia huolella myös edellä esiteltyä 
ratkaisumahdollisuutta, jossa lukio siirtyisi Mäntymäen kunnostettuun 
koulukiinteistöön uuden esi- ja alakoulurakennuksen valmistuttua. Ratkaisulla 
huomioitaisiin tilakeskuksen rajalliset resurssit ja mahdollistettaisiin 
keskittyminen uuden esi- ja alakoulun rakennushankkeen valmisteluun. 
Ratkaisuun liittyy alustavien arvioiden mukaan 0–10 miljoonan euron 
säästöpotentiaali, minkä takia kyseistä ratkaisua ei voi vain sivuuttaa nykyisessä 
tasapainottamista vaativassa taloustilanteessa. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Hyvinvointivaliokunta ehdottaa, että kaupunginhallitus hyväksyy Kasavuoren A-
siiven päivitetyn tarveselvityksen siltä osin kuin se koskee kansalaisopiston 
toimintaa.  
 
Lisäksi hyvinvointivaliokunta huomioi suomenkielisen opetus- ja 
varhaiskasvatusvaliokunnan (20.9.2023 § 64) esittämän pyynnön tarkistaa, mitä 
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kansalaisopiston tiloja Kasavuoren koulukeskukseen on kannattavaa siirtää ja 
missä voidaan hyödyntää kaupungin muita vähäisellä käytöllä olevia tiloja 
oheismateriaalina esitettyyn tilatarkasteluun pohjautuen. 
 
Lisäksi valiokunta antaa edellä olevan lausunnon vastaukseksi 
yhdyskuntavaliokunnalle koskien Kasavuoren koulukeskuksen A-siiven 
hankesuunnitelmaa kansalaisopiston osalta.  
 
Hyvinvointivaliokunta myös merkitsee tiedoksi suomenkielisen opetus- ja 
varhaiskasvatusvaliokunnan (20.9.2023 § 64) lausunnon hankesuunnitelmasta. 
 
………. 
 
Varapuheenjohtaja Patrick Nysten esitti, että valiokunnan lausuntoa muutetaan 
siten, että valiokunta puoltaa suomenkielisen opetus- ja 
varhaiskasvatusvaliokunnan kantaa muilta osin paitsi kansalaisopiston 
toimistotilojen osalta. Nämä jätetään pois hankesuunnitelmasta. 
 
Esitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 

Päätös: 
Hyvinvointivaliokunta ehdottaa, että kaupunginhallitus hyväksyy Kasavuoren A-
siiven päivitetyn tarveselvityksen siltä osin kuin se koskee kansalaisopiston 
toimintaa.  
 
Lisäksi hyvinvointivaliokunta huomioi suomenkielisen opetus- ja 
varhaiskasvatusvaliokunnan (20.9.2023 § 64) esittämän pyynnön tarkistaa, mitä 
kansalaisopiston tiloja Kasavuoren koulukeskukseen on kannattavaa siirtää ja 
missä voidaan hyödyntää kaupungin muita vähäisellä käytöllä olevia tiloja 
oheismateriaalina esitettyyn tilatarkasteluun pohjautuen. 
 
Lisäksi valiokunta antoi seuraavan lausunnon vastaukseksi 
yhdyskuntavaliokunnalle koskien Kasavuoren koulukeskuksen A-siiven 
hankesuunnitelmaa kansalaisopiston osalta: 
 
”Hankesuunnitelmassa esitellyt vaihtoehdot vastaavat tarveselvityksessä 
kuvattuihin kansalaisopiston tilatarpeisiin, mutta suunnittelun lähtökohdaksi 
asetettu tavoite tilojen yhteiskäytöstä koulujen kanssa tuottaa haasteita. 
Kansalaisopistolla on erityistiloja, jotka eivät sovellu koulujen kanssa jaettaviksi. 
Näin ollen koulut ja kansalaisopisto tarvitsevat omia tiloja, mikä lisää tilojen 
kokonaismäärää ja kasvattaa kustannuksia, jättäen tilojen yhteiskäytön 
mahdollisuudet vähäisiksi. 
 
Hyvinvointivaliokunta puoltaa suomenkielisen opetus- ja 
varhaiskasvatusvaliokunnan kantaa, jonka mukaan taloudellisin ratkaisu on 
sijoittaa kansalaisopiston osalta Kasavuoren koulukeskukseen vain ne tilat, joita 
todella voidaan käyttää yhdessä koulujen kanssa. Hyvinvointivaliokunta 
kannattaa, että hankesuunnitelmaan päivitetään supistettu vaihtoehto ilman 
kansalaisopiston toimistotiloja. Oheismateriaalina esitetään alustavaa 
tarkastelua, mitä kansalaisopiston tiloja Kasavuoren koulukeskukseen olisi 
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kannattavaa siirtää ja minkä tilojen kohdalla voitaisiin hyödyntää kaupungin 
muita vähäisellä käytöllä olevia tiloja. 
 
Hyvinvointivaliokunta kannattaa myös sitä, että hankesuunnitelmaan 
sisällytetään vaihtoehto kokonaan ilman kansalaisopiston tiloja, kuten aiemmin 
otsikon ”Vaihtoehto ilman tiloja kansalaisopistolle: Uudisrakennettu, 
yksikerroksinen A-siipi koulujen käyttöön” alla on kuvattu. Tässä tapauksessa on 
tärkeää tarkastella kansalaisopiston toimintamahdollisuuksia tulevaisuudessa 
nykyisessä Petran kiinteistössä ja kaupungin muissa tiloissa.” 
 
Hyvinvointivaliokunta myös merkitsi tiedoksi suomenkielisen opetus- ja 
varhaiskasvatusvaliokunnan (20.9.2023 § 64) lausunnon hankesuunnitelmasta. 
 

Liitteet: 
Kasavuoren koulukeskuksen A-siiven tarveselvitys (päivitetty versio 9/2023) 

 
Oheismateriaali: 

Kasavuoren koulukeskuksen A-siiven hankesuunnitelma (4.3.2022) 
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/kokous/2022221-3-16860.PDF 
Kansalaisopiston tilatarkastelu (27.9.2023) 

 
Jakelu: 

Kaupunginhallitus 
Yhdyskuntavaliokunta 
Suomenkielinen opetus- ja varhaiskasvatusvaliokunta 

https://kauniainen10fi.oncloudos.com/kokous/2022221-3-16860.PDF
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Tarkastusvaliokunnan arviointikertomus vuodelta 2022 
  
HYVA 04.10.2023 § 53    
 
209/00.03.00/2023    

 
Lisätiedot: 
vt. kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikkö Roger Renman, puh. 050 411 6382 
sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich, puh. 040 733 0264 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kuntalain 121 §:n mukaan tarkastusvaliokunnan tehtävänä on arvioida, ovatko 
valtuuston asettamat toiminnan ja talouden tavoitteet toteutuneet ja onko 
toiminta järjestetty tuloksellisella ja tarkoituksenmukaisella tavalla. Arvioinnin 
tulokset esitetään arviointikertomuksessa. 
 
Tarkastusvaliokunta on 24.5.2023 § 23 hyväksynyt arviointikertomuksen vuodelta 
2022. Kaupunginvaltuusto merkitsi 19.06.2023 § 31 arviointikertomuksen 
tiedokseen. 
 
Valiokuntien on otettava kantaa tarkastusvaliokunnan esittämiin kysymyksiin. 
Kaupunginhallitus kokoaa sen jälkeen koko kaupungin toimintaa koskevan 
lausunnon. 
 
Tarkastusvaliokunnan hyväksymä arviointikertomus on oheismateriaalina. 
 
Hyvinvointivaliokunnan lausunto tarkastusvaliokunnan havaintoihin ja 
kysymyksiin liitteenä. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Hyvinvointivaliokunta merkitsee tiedoksi tarkastusvaliokunnan 
arviointikertomuksen vuodelta 2022 ja antaa omalta osaltaan lausunnon liitteen 
mukaisesti kaupunginhallitukselle jatkokäsittelyä varten. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
Tämä pykälä tarkastettiin kokouksessa. 

 
Liitteet: 

Hyvinvointivaliokunnan lausunto, arviointikertomus vuodelta 2022 
 
Oheismateriaali: 

Kauniaisten kaupungin tarkastusvaliokunnan arviointikertomus vuodelta 2022 
 
Jakelu: 

Kaupunginhallitus 
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Hyvinvointivaliokunnan vuoden 2023 toinen osavuosikatsaus 
  
HYVA 04.10.2023 § 54    
 
245/02.02.02/2023    

 
Lisätiedot: 
talouspäällikkö Petri Mellanen, puh. 050 378 6711 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kaupungin taloudesta ja toiminnasta laaditaan vuosittain kaksi 
osavuosikatsausta. Katsaukset raportoivat olennaisista kaupungin talouteen ja 
toimintaan vaikuttavista seikoista kunkin vuoden ensimmäisen ja toisen 
kolmanneksen tilanteessa. Tämä vuoden toinen osavuosikatsaus sisältää 
talousarvion toteumavertailut sekä tilinpäätösennusteet. 
 
Kauniaisten kaupungin osavuosikatsauksen laadintaohjeen ja aikataulun mukaan 
kaupungin osavuosikatsaus käsitellään kaupunginhallituksessa 2.10.2023. 
 
Valiokunnalle esitetään liitteenä Kauniaisten kaupungin vuoden 2023 toinen 
osavuosikatsaus. 
 
Hyvinvointipalvelut - käyttötalous 
 
Hyvinvointipalveluiden käyttötalous on kokonaisuudessaan tammi-elokuussa 
toteutunut toimintakatetasolla määrään – 4 749 000 euroon, toteuma-asteen 
ollessa 67,1 % koko vuoden 2023 määrärahasta. Laskennallinen toteuma-aste 
tammi-elokuun 2023 osalta on 66,7 % koko vuoden talousarviosta. Vastaava 
toteuma viime vuoden toisessa osavuosikatsauksessa oli toimintakatetasolla 
– 4 252 000 euroa, vastaten 66,0 % koko vuoden 2022 toteumasta. 
Hyvinvointipalvelut ovat kokonaisuudessaan pysyneet vuoden 2023 
budjettikehyksen puitteissa. 
 
Liitteenä esitetään hyvinvointipalveluiden tulosyksiköiden käyttötalouden 
toteumataulukko osavuosikatsauksen 2/2023 osalta verrattuna käyttötalouden 
toteumaan osavuosikatsaus 2/2022 tilanteessa. 
 
Oheismateriaalina esitetään hyvinvointipalveluiden tulosyksiköiden kirjanpidon 
toteumaraportit vuoden 2023 toisen osavuosikatsauksen osalta. (ei julkaista) 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Hyvinvointivaliokunta merkitsee osavuosikatsauksen tiedoksi. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
Tämä pykälä tarkastettiin kokouksessa. 
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Liitteet: 
OVK2 2023 Kauniaisten kaupunki 
OVK2 2023 käyttötalous, hyvinvointivaliokunta 

 
Oheismateriaali: 

EI JULKAISTA - OVK2 2023 kirjanpitoraportit 
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Hyvinvointivaliokunnan talousarvioehdotus vuodelle 2024 
  
HYVA 04.10.2023 § 55    
 
293/02.02.00.00/2023    

 
Lisätiedot: 
talouspäällikkö Petri Mellanen, puh. 050 378 6711 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi kokouksessaan 29. toukokuuta 2023 (§ 87) 
Kauniaisten kaupungin toimialakohtaisen tulo- ja menokehyksen 
talousarviovuodelle 2024. Kauniaisten kaupungin toimialakohtainen vuoden 2024 
tulo– ja menokehys esitetään liitteenä. 
 
Linkki kaupunginhallituksen 29.5.2023 § 87 päätökseen: 
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&i
d=2023369-4 
 
Kaupunginhallitus käsitteli ja hyväksyi kokouksessaan 14. elokuuta 2023 (§ 127) 
sivistystoimen sisäisen raamin talousarviovuodelle 2024. Sivistystoimen sisäinen 
raami talousarviovuodelle 2024 esitetään liitteenä. 
 
Linkki kaupunginhallituksen 14.8.2023 § 127 päätökseen: 
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&i
d=2023387-4 
 
Kaupungin talousarvion laadintaohjeiden mukaan valiokunnan 
talousarvioehdotus talousarviovuodelle 2024 tulee olla valiokunnassa käsiteltynä 
viimeistään lokakuun 5. päivänä 2023. Laadintaohjeissa todetaan lisäksi mm. 
sisäisten erien osalta, että sisäiset erät tulee olla valmiina viimeistään 31.8.2023. 
 
Kaupunginhallituksen 29.5.2023 hyväksymä kehys sivistystoimen osalta sisältää 
sisäisten erien muutosten osalta varhaiskasvatuksen sisäisen vuokran lisäyksen 
yhteensä 63 600 euroa liittyen päiväkoti Tammikummun sisäiseen vuokraan 
talousarviovuodelle 2024. Muita sisäisten erien muutoksia ei ole huomioitu 
kaupunginhallituksen 29.5.2023 kehyksessä. Sisäisten erien lopulliset muutokset 
ovat sivistystoimessa 1 971 465 euroa tarkoittaen, että sisäisten erien osalta 
muutos yhteensä 1 907 865 euroa ei sisälly kaupunginhallituksen 29.5.2023 
hyväksyttyyn raamiin. 
 
Sisäiset erät sivistystoimessa ovat yhteensä 15 323 360 euroa (+ 14,8 % versus 
talousarvio 2023). Suurimmat kustannuslisäykset sekä euromääräisesti ja 
kasvuprosentein mitattuna on ollut sisäisissä vuokrissa, sisäisissä ruokapalveluissa 
ja sisäisissä puhdistuspalveluissa. 
 
Sisäiset erät sisältävät mm. seuraavat erät: sisäiset ruokapalvelukulut, sisäiset 
siivouspalvelukulut, sisäiset vuokrakulut, sisäiset liikuntapalvelukulut, sisäiset 
tarjoilutilauskulut ja sisäiset IT-kustannukset. 
 

https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2023369-4
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2023369-4
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2023387-4
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2023387-4
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Sivistystoimen tarpeet talousarviovuodelle 2024 
 
Liitteenä esitetään taulukko, jossa on eritelty sivistystoimen tarpeet 
talousarviovuodelle 2024; esitetyt tarpeet, kehykseen hyväksytyt tarpeet, 
kehykseen ei hyväksytyt tarpeet. (ei julkaista) 
 
Hyvinvointivaliokunnan osalta tarpeissa on esitetty kaupunginkirjaston osalta 2 
vakanssimuutosta 1.1.2024 alkaen; kirjastovirkailija vakanssien muuttaminen 
informaatikko vakansseiksi. Vakanssimuutoksista johtuva kustannusmuutos on 
päätetty kattaa olemassa olevasta kaupunginkirjaston budjettipohjasta (=budjetti 
2023). 
 
Talousarvioehdotus 2024 - käyttötalous 
 
Hyvinvointipalveluiden tulosalueella on talousarvioon hyväksytty seuraavat 
muutokset (kh 29.5.2023 toimialakohtainen tulo- ja menokehys 
talousarviovuodelle 2024): 
 
• Lisätty nuorisopalveluihin toimintatuloihin 30 000 euroa liittyen etsivän 

nuorisotyön valtionavustukseen vuodelle 2024. 
• Vähennetty liikunta- ja kulttuuriavustuksia 15 000 euroa. 
• Korotettu liikunta- ja kulttuuripalveluiden maksuja 20 000 euroa. 
• Korotettu kansalaisopistojen kurssien minimiosallistujamäärää seitsemästä 

kahdeksaan (5 000 euron säästöt). 
• Luovuttu hyvinvointipalveluiden esitteen painosta (5 000 euron säästöt). 
 
Hyvinvointipalveluiden käyttötalouden talousarvioehdotus toimintakatetasolla on 
muodostunut seuraavissa vaiheissa: 
 
• Kaupunginhallituksen 29.5.2023 hyväksymä sivistystoimen kehys, jossa 

hyvinvointipalveluiden toimintakatteen osuus on ollut yhteensä – 7 149 243 
euroa. 

• Sisäisten tuottojen ja kustannusten lisäykset 31.8.2023 ovat yhteensä 
– 829 075 euroa, josta 0 euroa on huomioitu kehyksessä 29.5.2023. Sisäisten 
erien kasvu 829 075 euroa ehdotetaan lisättäväksi hyvinvointipalveluiden 
määrärahoihin. 

 
Hyvinvointipalveluiden tulosalueen talousarvioehdotus toimintakatetasolla on 
– 7 978 318 euroa (+ 12,7 %). Talousarvio vuodelle 2023 on tulosalueella 
yhteensä – 7 080 405 euroa. Ulkoisten erien talousarvioehdotus vuodelle 2024 on 
toimintakatetasolla – 3 309 029 euroa (+ 2,1 %) ja sisäisten erien 
talousarvioehdotus 2024 on toimintakatetasolla – 4 669 289 euroa (+ 21,6 %). 
Sisäiset erät muodostavat 58,5 % koko hyvinvointipalveluiden talousarviosta 
2024. 
 
Sisäisten erien toimintatuotot ovat talousarvioehdotuksessa yhteensä 47 351 
euroa (- 6,1 %) ja sisäisten erien kustannukset ovat talousarvioehdotuksessa 
yhteensä 4 716 640 euroa (+ 21,2 %). 
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Sisäisten erien kustannukset ovat yhteensä 826 020 euroa korkeammat kuin 
talousarviossa 2023. Suurimmat nousut sisäisissä kustannuksissa on 
siivouspalveluissa + 126 924 euroa (+ 22,0 %) ja sisäisissä vuokrakuluissa 
+ 710 400 euroa (+ 22,2 %). Siivouspalveluiden osalta suurimmat lisäykset 
kohdistuvat uimahalliin, jäähalliin, palloiluhalliin, keskuskenttään ja koulujen 
liikuntasaleihin. Sisäisten vuokrien osalta suurimmat lisäykset kohdistuvat uuteen 
nuorisotaloon, palloiluhalliin, jäähalliin, uimahalliin, koulujen liikuntasaleihin, 
keskuskenttään, Villa Junghansiin ja kirjastoon. 
 
Käyttötalouden talousarvioehdotus talousarviovuosi 2024 
 
Ehdotus hyvinvointipalveluiden talousarvion 2024 – käyttötalouslukujen osalta 
esitetään liitteenä. 
 
Oheismateriaalina esitetään erittelyitä hyvinvointipalveluiden sisäisistä 
kustannuksista talousarvioehdotuksessa 2024 verrattua talousarvioon 2023. (ei 
julkaista) 
 
Käyttötalouden sitova taso valtuustoon nähden on tulosalueen toimintakate. 
Toimintayksiköiden väliset mahdolliset määrärahasiirrot ovat valiokuntien 
päätettävissä. 
 
TA 2024 strategian toimeenpano, talousarviokirjan tekstit 2024, tunnusluvut 
talousarviokirjassa 2024, talousarvion 2024 vakanssilista 
 
Ehdotus kaupungin strategian toimeenpanosta vuodelle 2024, talousarviokirjan 
tekstit 2024, tunnusluvut 2024 sekä vakanssilista 2024 esitetään valiokunnan 
vastuualueen osalta liitteenä. 
 
Talousarvioehdotus 2024 - Investointitalous (irtain käyttöomaisuus) 
 
Hyvinvointipalveluihin ehdotetaan vuoden 2024 talousarvioon seuraavia irtaimen 
käyttöomaisuuden investointeja: 
 
• kirjastojärjestelmän uusimishanke, Helmet-kirjastojen yhteinen uusimishanke 

(Kauniaisten osuus 60 000 euroa), 
• ulkokuntosalien täydennystä ja parannusta (20 000 euroa), 
• pujottelurinteen lastenrinteen siirto (15 000 euroa). 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Valiokunta hyväksyy talousarvioehdotuksen, strategiset tavoitteet sekä 
toiminnan tavoitteet talousarviovuoden 2024 osalta ja päättää esittää ne 
edelleen kaupunginhallitukselle. Lisäksi valiokunta oikeuttaa 
sivistystoimenjohtajan tekemään valiokuntaa koskevin osin vuoden 2024 
talousarvioon liittyvät mahdolliset muutokset rahatoimiston ohjeistuksen 
mukaisesti. 
 
………. 
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Jäsen Juha Pesonen esitti, että strategiataulukkoon kohtaan ”painopisteet” 
lisätään ”Seurojen tukien läpinäkyvyyden ja vertailtavuuden edistäminen 
huomioiden suorat ja epäsuorat tuet”. 
 
Puheenjohtaja Minna Korpela esitti investointimäärärahaesitystä vuodelle 2024 
kaikkien kaupungin vuokraamien tilojen yhteisen sähköisen varausjärjestelmän 
hankintaan. 
 
Valiokunta oli yksimielinen molemmista lisäyksistä. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin seuraavin lisäyksin: 
 
Strategiataulukkoon kohtaan ”painopisteet” lisätään ”Seurojen tukien 
läpinäkyvyyden ja vertailtavuuden edistäminen huomioiden suorat ja epäsuorat 
tuet”. 
 
Lisäksi valiokunta esittää edelleen kaupungihallitukselle investointimäärärahan 
myöntämistä vuodelle 2024 kaikkien kaupungin vuokraamien tilojen yhteisen 
sähköisen varausjärjestelmän hankintaan. 

 
Liitteet: 

Talousarvio 2024 strategiset tavoitteet (HYVA 4.10.2023) 
Talousarvio 2024 käyttötalous, toimialojen kehykset 2024 (KH 29.05.2023) 
Talousarvio 2024 käyttötalous, sivistystoimen sisäinen raami 2024 (KH 14.8.2023) 
Talousarvio 2024 käyttötalous 
Talousarvio 2024 suoritteet ja tunnusluvut 
Talousarvio 2024 talousarviotekstit (HYVA 4.10.2023) 
Talousarvio 2024 vakanssilista 
Ei JULKAISTA - Talousarvio 2024 sivistystoimen tarpeet 

 
Oheismateriaali: 

EI JULKAISTA - Talousarvio 2024 sisäisten erien vertailu TA 2024 vs. TA 2023 
 
Jakelu: 

Kaupunginhallitus
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Kotoutumisen edistämisen ohjelma 2023–2025 
 
KH 13.03.2023 § 55  
 
  

 
Lisätiedot:  
asumisneuvoja / kotouttamiskoordinaattori Nina Reis, puh. 040 702 6519 
hyvinvointikoordinaattori Taru Ikäheimonen, puh. 040 663 5431 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Laki kotoutumisen edistämiseksi (30.12.2010/1386, 32 §) edellyttää, että kunnat 
laativat kotouttamisohjelman, joka hyväksytään kunnanvaltuustossa ja 
tarkistetaan vähintään kerran neljässä vuodessa. Kunnan ja ELY-keskuksen 
välinen sopimus maksettavista korvauksista kansainvälistä suojelua saavien osalta 
edellyttää kotouttamisohjelman voimassaoloa. 
 
Kauniaisten kaupungin edellisen valtuustokauden kotouttamisohjelma vuosille 
2018–2022 hyväksyttiin kaupunginvaltuustossa 13.5.2019 (§ 31). Nyt 
käsiteltävänä oleva kotoutumisen edistämisen ohjelma on päivitetty versio 
edellisestä kotouttamisen edistämisen ohjelmasta. Edellisellä kerralla asian 
valmistelusta vastasi sosiaali- ja terveystoimi; tällä kertaa valmistelu on tehty 
yhteystyönä kaupungin yleishallinnon palveluksessa olevan 
kotouttamiskoordinaattorin ja sivistystoimen palveluksessa olevan 
hyvinvointikoordinaattorin toimesta. Kotouttamisen kuuluessa yleishallinnolle, 
ohjelman laatimisen vastuu ja ohjelmasta lausuntojen pyytäminen kuuluu 
kaupungin hallintosäännön mukaan kaupunginhallitukselle. 
 
Laki kotoutumisen edistämisestä (1386/2010) määrittelee kunnan velvollisuudet 
kotouttamisessa. Lain mukaan maahanmuuttajaväestön tarpeet ja kotoutumisen 
edistäminen on otettava huomioon kunnan ja muiden paikallisten viranomaisten 
yleisessä suunnittelussa, toiminnassa ja seurannassa.  
 
Kaupunginvaltuuston vuosille 2023–2030 hyväksymän strategian mukaan 
Kauniainen on asukaslähtöinen, avoin, yhteisöllinen ja yhdenvertainen, 
vastuullinen ja kestävä kaupunki, joka tähtää asukkaiden hyvinvointiin, 
tyytyväisyyteen ja aktiivisuuteen. 
 
Nyt päivitettäväksi esitettävä versio edellisestä kotouttamisen edistämisen 
ohjelmasta toimii sote-uudistuksen toteutuessa 1.1.2023 siirtymävaiheen 
kotouttamisen edistämisen ohjelmana, jota voidaan täydentää hyvinvointialueen 
kanssa sovitulla tavalla. Voimassa oleva laki kotoutumisen edistämisestä tullaan 
korvaamaan uudella saman nimisellä lailla 1.1.2025 alkaen (eduskunta 
hyväksynyt 3.3.2023 HE 208/2022), minkä takia on perusteltua laatia ohjelma nyt 
vain ajalle 2023–2025. 
 
Kauniaisten kaupungin kotoutumisen edistämisen ohjelma koostuu selkeistä 
tavoitteista, toimenpiteistä ja seurannasta vuosille 2023–2025 (liite). Niiden 
keskiössä ovat psyykkisen ja fyysisen hyvinvoinnin tukeminen, osallisuuden, 
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oppimisen ja omatoimisuuden vahvistaminen, sekä työllisyyden, mielekkään 
vapaa-ajan tekemisen ja kulttuurien kohtaamisen korostaminen. Tavoitteilla 
pyritään kaksisuuntaisen kotoutumisen ja hyvien väestösuhteiden edistämiseen. 
 
Kauniaisten kotoutumisen edistämisen tavoitteena on tukea maahanmuuttajien 
osallisuutta suomalaisessa yhteiskunnassa ja pitää yllä hyviä etnisiä suhteita. 
Kauniainen on kansainvälinen kaupunki, joka toteuttaa tasa-arvoa ja 
yhdenvertaisuutta kaikkien väestöryhmien kohdalla. Kotouttaminen järjestetään 
monialaisena yhteistyönä eri viranomaisten, järjestöjen ja muiden toimijoiden 
kesken. 
 
Edellisellä kerralla lausunnon antoivat sosiaali- ja terveysvaliokunnalle 
suomenkielinen ja ruotsinkielinen opetus- ja varhaiskasvatusvaliokunta, 
kulttuurivaliokunta, nuorisovaliokunta sekä liikuntavaliokunta. Vastaavasti 
pyydetään tällä kertaa lausunto kotoutumisen edistämisen ohjelmasta 
sivistystoimen valiokunnilta. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus merkitsee asian tiedoksi ja pyytää lausunnot Kauniaisten 
kotoutumisen edistämisen ohjelmasta 2023–2025 hyvinvointivaliokunnalta ja 
opetus- ja varhaiskasvatusvaliokunnilta. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Liitteet: 

Kotoutumisen edistämisen ohjelma 2023–2025 
 
Jakelu: 

Hyvinvointivaliokunta 
Suomenkielinen opetus- ja varhaiskasvatusvaliokunta 
Ruotsinkielinen opetus- ja varhaiskasvatusvaliokunta 
 

 
HYVA 04.10.2023 § 56    
 
149/00.01.02.02/2023    

 
Lausuntoehdotus Kauniaisten kotoutumisen edistämisen ohjelmasta 2023–2025 
 
Kotoutumisen edistämisen ohjelma laadittiin sosiaali- ja terveystoimen sekä 
sivistystoimen yhteistyössä vuoden 2022 aikana hyvinvointialueiden 
rakentumisen siirtymäajaksi. Ohjelman lähtökohtana on aktiivinen kotoutuminen, 
jossa keskiössä on psyykkisen ja fyysisen hyvinvoinnin tukeminen, osallisuuden, 
oppimisen ja omatoimisuuden vahvistaminen sekä työllisyyden, mielekkään 
vapaa-ajan tekemisen ja kulttuurien kohtaamisen korostaminen. Onnistunut 
kotoutuminen vaatii eri toimialojen kotoutumisohjelman mukaista 
moniammatillisesti tehtyä poikkihallinnollista yhteistyötä. Ohjelmaan kirjatut 



 
KAUNIAISTEN KAUPUNKI 
Hyvinvointivaliokunta 

PÖYTÄKIRJA 6/2023 24 

 
Kaupunginhallitus § 55 13.03.2023 
Hyvinvointivaliokunta § 56 04.10.2023 
 

 

 

tavoitteet, toimenpiteet sekä niiden seuranta ja arviointi tukevat toimijoita 
työssään kotoutumisen edistämiseksi 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Hyvinvointivaliokunta antaa yllä olevan lausunnon Kauniaisten kotoutumisen 
edistämisen ohjelmasta 2023–2025. 
 
………. 
 
Jäsen Jessica Lerche esitti, että valiokunta antaa liitteen mukaisen evästyksen 
ohjelman jatkovalmisteluun. 
 
Esitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisäksi valiokunta antoi liitteen mukaisen evästyksen ohjelman jatkovalmisteluun. 

 
Liitteet: 

Kotoutumisen edistämisen ohjelma 2023–2025 
Evästys Kotoutumisen edistämisen ohjelman jatkovalmisteluun 

 
Jakelu: 

Kaupunginhallitus 
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Kauniaisten ehkäisevän päihdeohjelman 2023-2025 esittely 
 
HYVA 08.03.2023 § 13  
 
  

 
Lisätiedot: 
hyvinvointikoordinaattori Taru Ikäheimonen, puh. 040 663 5431 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Ehkäisevä päihdetyö on osa kunnan hyvinvoinnin ja terveyden edistämistä. Se on 
lakisääteistä (523/2015; 1326/2010) toimintaa, jolla ehkäistään ja vähennetään 
alkoholin, tupakka- ja nikotiinituotteiden sekä huumeiden käyttöä ja 
ongelmallista rahapelaamista sekä niistä aiheutuvia terveydellisiä, sosiaalisia ja 
yhteiskunnallisia haittoja. Ehkäisevän päihdetyön kohteena on koko väestö. 
 
Ehkäisevän päihdetyön järjestämistä koskeva laki määrittää kunnan 
järjestämisvastuun lisäksi sen tehtävät ehkäisevässä päihdetyössä. Kuntien 
ehkäisevään päihdetyöhön sovelletaan lisäksi terveydenhuoltolain 11 ja 12 §:ssä 
säädetyllä tavalla terveyden ja hyvinvoinnin edistämisestä ja sitä koskevasta 
suunnittelusta ja raportoinnista. Maakunnat toimivat tulevaisuudessa aluetasolla 
antaen asiantuntijatukea kunnille, mutta paikallinen vastuu säilyy kunnilla. 
 
Poikkihallinnollisessa HYTE-työryhmässä valmisteltu suunnitelma kunnalle 
asetetun ehkäisevän päihdetyön tehtävän tueksi tekee näkyväksi kaupungin eri 
toimijoiden osaamisen, niiden toteuttaman ehkäisevän päihdetyön sekä työnjaon 
ja kehittämis- ja yhteistyötarpeet strategiakauden aikana. 
 
Ehkäisevän päihdetyön ohjelma on osa kaupungin strategiaa. 
 
Ohjelmaan kirjatut tavoitteet ja niitä tukevat toimenpiteet on asetettu 
päihdetilanteen, paikallisten olosuhteiden sekä paikallista toimintaa tukevan 
Ehkäisevän päihdetyön ohjelman pohjalta (STM 2015). Tavoitteita asetettaessa 
on huomioitu myös edellisen ehkäisevän päihdetyön strategian toteutuminen ja 
siitä nousevat kehittämiskohteet. 
 
Ohjelmassa on kuusi ehkäisevää päihdetyötä viitoittavaa painopistettä: 
rakenteiden määrittely; haitoista viestiminen; riskikäytön ja haittojen 
tunnistaminen ja tuen tarjoaminen varhaisessa vaiheessa; haittojen ehkäisy; 
ehkäisevän päihdetyön osaamisen varmistaminen ja yhteistyön rakenteiden 
luominen yhteistyökumppanien kanssa. Ohjelmassa on kuvattu Kauniaisissa 
käytössä olevat ehkäisevän päihdetyön menetelmät erilaisissa ympäristöissä ja 
hallinnonaloilla. Vuosina 2023-2025 ehkäisevän päihdetyön ohjelma toimii 
siirtymävaiheen ohjelmana ennen kuin hyvinvointialueen työ käynnistyy 
kokonaisuudessa. 
 
Toimenpiteiden edistymistä seurataan vuosittain tilinpäätösprosessin yhteydessä 
ja siitä raportoidaan säännöllisesti vuosittain suppeassa ja valtuustokausittain 
laajassa hyvinvointikertomuksessa käyttäen sovittuja indikaattoreita. 
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Ehkäisevää päihdetyötä koskevan lain 5 § mukaan kunnan tulee paitsi organisoida 
tarpeenmukainen ehkäisevän päihdetyön mukainen toiminta alueellaan, myös 
nimetä ehkäisevästä päihdetyöstä vastaava kuntalain mukainen toimielin. 
Toimielin voi vastuuttaa tehtävät ja niiden koordinoinnin kunnan monialaiselle 
työryhmälle. Toimielimen tulee varmistaa, että kunnan hallinnonalat toteuttavat 
ehkäisevää päihdetyötä ja että kunta huolehtii päihdeolojen seurannasta ja sitä 
koskevasti tiedotuksesta sekä siitä, että päihdehaittoja ja niiden vähentämistä 
koskevaa tietoa tarjotaan kuntalaisille. 
 
Ehkäisevästä päihdetyöstä vastaavana toimielimenä toimii hyvinvointivaliokunta 
ja tehtävistä ja niiden koordinoinnista vastaa monialainen HYTE-työryhmä. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Hyvinvointivaliokunta merkitsee asian tiedoksi ja pyytää lausunnot muilta 
valiokunnilta, vanhus- ja vammaisneuvostoilta sekä nuorisovaltuustolta koskien 
Kauniaisten ehkäisevän päihdetyön ohjelmaa vuosille 2023–2025. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Liitteet: 

Ehkäisevän päihdetyön ohjelma 2023-2025 
 
Jakelu: 

Suomenkielinen opetus- ja varhaiskasvatusvaliokunta 
Ruotsinkielinen opetus- ja varhaiskasvatusvaliokunta 
Yhdyskuntavaliokunta 
Rakennusvaliokunta 
Vanhusneuvosto 
Vammaisneuvosto 
Nuorisovaltuusto 

 
 
HYVA 04.10.2023 § 57    
 
150/00.01.02.02/2023    

 
Hyvinvointivaliokunta hyväksyi 8.3.2023 kokouksessa Kauniaisten ehkäisevän 
päihdetyön ohjelman vuosille 2023–2025 ja pyysi ohjelmasta lausuntoa. 
Lausunnon antoivat suomenkielinen ja ruotsinkielinen opetus- ja 
varhaiskasvatusvaliokunta, yhdyskuntavaliokunta sekä nuorisovaltuusto, 
vanhusneuvosto ja vammaisneuvosto. 
 
Ohjelmassa esitettyjä tavoitteita ja seurantamenettelyä pidettiin pääsääntöisesti 
hyvinä ja lausunnossa tuodut näkökulmat liittyivät ehkäisevän päihdetyön 
ohjelman painopisteisiin: viestinnän monipuolisuuteen, riskikäytön ja haittojen 
varhaiseen tunnistamiseen, haittojen ehkäisyyn sekä ammattilaisten osaamiseen. 
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Valiokuntien lausunnoissa todettiin, että päivittäisessä työssä arjen ympäristössä 
toteutettu ehkäisevä päihdetyö on keskeisintä lasten ja nuorten hyvinvoinnin 
tukemiseksi. Myös hallinto-, sektori- ja kuntarajat ylittävän yhteistyön tärkeyttä 
korostettiin. Ehkäisevässä päihdetyössä onnistumisen ehtona pidettiinkin 
Kauniaisissa toimivien tahojen välistä aktiivista dialogia. Erityisesti 
hyvinvointialueen ja kaupungin välistä keskustelua sekä näkyvämpää viestintää 
toivottiin lisää. 
 
Yhdyskuntavaliokunta kiinnitti huomiota savuttomuuteen sekä vuoden 2022 
alussa tulleeseen lakiin tupakkapaikkojen ja tupakkakiellon merkitsemisestä 
kyltein. 
 
Nuorisovaltuusto totesi lausunnossaan, että strategia vaikuttaa hyvältä. 
Ehkäisevä päihdetyö on tärkeä osa nuoriso-ohjaajien jokapäiväistä toimintaa ja 
sitä toteutetaan hallinto- ja kuntarajat ylittäen. 
 
Vanhusneuvosto korosti lausunnossaan ikääntyvän väestön alkoholihaittojen 
erityispiirteiden huomioimista, mm. alkoholin ja lääkkeiden yhteisvaikutuksia, 
suurempaa tapaturmariskiä, rahapeliriippuvuudesta aiheutuvia haittoja ja muita 
sosiaalisia ongelmia. Matala puheeksi ottamisen kynnys on tärkeä paitsi 
vanhuspalveluissa, myös kaikille ikäryhmille kohdennetuissa palveluissa. Kaikki 
toimenpiteet, joilla vaikutetaan päihteiden käyttöä vähentävästi, ovat hyväksi 
mielenterveydelle ja hyvinvoinnille laajemminkin. 
 
Vammaisneuvoston lausunnossa tuotiin esille vammaisille kohdennettuun 
ehkäisevään päihdetyöhön liittyvät erityispiirteet sekä erityistä tukea tarvitsevat, 
riskiryhmin kuuluvat vammaiset. Viestintä ja materiaali tulee suunnitella niin, että 
myös kaikkien erityisryhmien tarpeet tulevat huomioiduksi. Vammaisneuvosto 
nosti lausunnossaan esille huomion, että eri osa-alueilla on jätetty huomioimatta 
vammaiset ja kehitysvammaiset. 
 
Lausunnoista välittyi ymmärrys siitä, että ehkäisevä päihdetyö on monien eri 
toimijoiden yhteistyötä ja että viestinnällä on iso rooli tiedon välittämisessä. 
 
Poikkihallinnollinen HYTE-työryhmä koordinoi ehkäisevän päihdetyön ohjelman 
toteuttamista. Ohjelman toteutumisesta raportoidaan vuosittain mm. 
hyvinvointikatsauksen yhteydessä. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Hyvinvointivaliokunta hyväksyy Kauniaisten ehkäisevän päihdetyön ohjelman 
vuosille 2023–2025 ja esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle suunnitelman hyväksymistä liitteen mukaisesti. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 
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Liitteet: 
Kauniaisten ehkäisevän päihdetyön ohjelma vuosille 2023–2025 

 
Oheismateriaali: 

Saadut lausunnot ehkäisevän päihdetyön ohjelmasta 2023-2025 
 
Jakelu: 

Kaupunginhallitus 
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Kirskupellonpolku – Jokihaaranpolku ulkoilureittien parantaminen, investointilisämäärärahaesitys 
  
HYVA 04.10.2023 § 58    
 
89/02.02.00.01/2023    

 
Lisätiedot: 
liikuntapäällikkö Tero Kuivalainen, puh. 050 380 7687 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Rakennushankkeen kuvaus 
 
Espoon kaupunkitekniikan keskus on aloittanut rakennushankkeen minkä 
tarkoituksena on olemassa olevan ulkoilureitin parantaminen ja uusien 
latuyhteyksien rakentaminen. Ulkoilureitti yhdistyy etelästä Turunväylän yli Keski-
Espoon urheilupuistoon. Pohjoisesta reitti yhdistyy Espoontien kevyen liikenteen 
väylään. Kunnostettavan reitin kokonaispituus on noin 1 450 metriä, joista n. 300 
metriä sijaitsee Kauniaisten puolella. Espoon puolelta kaksi siltaa uusitaan. Lisäksi 
luodaan kaksi täysin uutta lyhyttä reittipätkää alueen pohjoisosiin, joiden 
kokonaispituus on noin 50 metriä. Hankkeen yhteydessä ulkoilureitit valaistaan. 
Oheismateriaalina esitetään yleissuunnitelma, josta ilmenee hanke tarkemmin. 
 
Paikalla on nykyisin ulkoilureitti, mistä tehdään talvisin lumitilanteen salliessa 
hiihtolatu. Talvisin reitti on tarkoitettu hiihtäjien käyttöön. Reittiyhteyttä 
parannetaan alueen luonto- ja maisemalliset arvot huomioiden siten, että latutila 
erotetaan ulkoilureitistä erilleen ja ulkoilureitti tulee olemaan talvisin sekä 
hiihtäjien että muiden ulkoilijoiden käytettävissä. Reittiä suunnitellaan 
korotettavaksi tulvaherkissä kohdissa siten, ettei se tulvi jatkossa niin usein. 
 
Kauniaisten kaupunki on myöntänyt maisematyöluvan Kirkkojärven alueella, 
Kasavuoren metsän laidalla (Kirskupellonpolku) sijaitseville kiinteistöille 235-402-
3-99 ja 235-876-1-0. Espoo on tiedottanut hankkeesta nettisivuilla, sosiaalisessa 
mediassa sekä asianosaisille eli maanomistajille tai mahdollisille naapureille 
erikseen. Naapureita ja muita osallisia tai muita, joiden asumiseen, työntekoon 
tai muihin oloihin hanke saattaa huomattavasti vaikuttaa, on kuultu hakemuksen 
johdosta Kaunis Grani-lehdessä (nro 1, 19.1.2023) julkaistun kuulutuksen kautta. 
Todettakoon, että hakemuksesta ei jätetty yhtään huomautusta. 
 
Perusparannettava reitti sijaitsee osin Espoon ja osin Kauniaisten alueella. Espoo 
on teettänyt alueen suunnitelmat ja suunnittelun ohjausryhmässä on ollut 
edustettuna myös Kauniainen (liikuntapäällikkö, ympäristöpäällikkö). Koko 
hankkeen rakennuttamisen hoitaa Espoon kaupunki. 
 
Rakennushanke parantaa mm. Kauniaisten latuverkostoa ja yhdyslatuja sekä 
ulkoilumahdollisuuksia Kauniaisten ja Espoon välillä. Tästä syystä hanke on 
suotavaa myös Kauniaisten kaupungin osalta. 
 
Kustannusjako 
 



 
KAUNIAISTEN KAUPUNKI 
Hyvinvointivaliokunta 

PÖYTÄKIRJA 6/2023 30 

 
Hyvinvointivaliokunta § 58 04.10.2023 
 

 

 

Espoon kaupunki on esittänyt, että kustannusjaon periaate on rajalta poikki -jako. 
Espoo on lupautunut hoitamaan työmaa- ja tilaajatehtävät kustannuksellaan. 
Rakennussuunnitelmavaiheen kustannusarvion mukaan hankkeen kustannukset 
sisältäen rakennusosat ovat Kauniaisten osuudella 63 114,57 euroa (alv 0 %). 
Kyseinen kustannusjako on selvinnyt vuoden 2023 kevään aikana. Urakka 
kilpailutettiin kustannusarvion jälkeen, jolloin hinta oli noussut 11,5 %. 
Reittiparannus toteutetaan Espoon aloitteesta, joten kyseinen lisäkulu menee 
Espoon maksettavaksi ja Kauniaisten osuus pysyy rakennussuunnitteluvaiheen 
kustannusarvion rakennusosien mukaisena, 63 114,57 euroa (alv 0 %). 
Rakennusosat Espoon osuudella ovat 216 353,80 euroa (alv 0 %). 
 
Espoon kaupunki maksaa urakkahinnan kokonaisuudessaan urakoitsijalle. Espoo 
laskuttaa Kauniaisten kaupungilta vuoden 2023 aikana Kauniaisten 
rakennussuunnitteluvaiheessa lasketun kustannusarvion mukaisen osuuden 
63 114,57 euroa, (alv 0 %). Kustannusten jakamisesta Espoon ja Kauniaisten 
kesken tehdään erillinen sopimus (liite). Sopimuksen sisällöstä saatetaan vielä 
neuvotella, minkä vuoksi esitetään, että sopimuksen allekirjoittaja oikeutetaan 
sopimaan vähäisistä muutoksista liitteenä olevaan sopimusluonnokseen. Mikäli 
lisätöitä tulee, niiden laskuttamisesta sovitaan erikseen urakan valmistuttua. 
 
Rakennushanke toteutetaan kaksivaiheisena ja toisessa vaiheessa toteutetaan 
sillat ja siltojen välinen reitti, mikä tullaan kilpailuttamaan erikseen. Toinen vaihe 
kuuluu kokonaisuudessaan Espoon kustannettavaksi, sillä sillat sijaitsevat Espoon 
puolella. Sillat ja siltojen välinen reittiosuus on tavoitteena aloittaa ensi vuoden 
aikana. 
 
Rakennushankkeen aikataulutus 
 
Urakoitsija on aloittanut työt työkohteessa 17.7.2023 ja Kauniaisten puolella 
hanketta on jo edistetty. Tilauksen mukaan kaikkien töiden tulee olla valmiina 
30.11.2023. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Hyvinvointivaliokunta hyväksyy esitetyn rakennushankkeen Kirskupellonpolku – 
Jokihaaranpolku ulkoilureittien parantaminen -suunnitelman ja liitteenä olevan 
sopimusluonnoksen edellyttäen, että valtuusto myöntää liikuntapalveluiden alle 
hankkeelle lisämäärärahan. 
 
Samalla hyvinvointivaliokunta oikeuttaa sivistystoimenjohtajan hyväksymään 
vähäisiä muutoksia sopimukseen. 
 
Hyvinvointivaliokunta esittää, että kaupunginhallitus esittää edelleen 
kaupunginvaltuustolle 65 000 euron lisämäärärahan myöntämistä hankkeen 
kustannuksiin vuodelle 2023. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
Tämä pykälä tarkastettiin kokouksessa. 
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Liitteet: 

Sopimus kustannusten jaosta Espoon ja Kauniaisten kesken 
 
Oheismateriaali: 

Kirskupellonpolku, yleissuunnitelma 
Työselostus 
Urakkarajakartta 
Asemapiirustus, paaluväli 0-230 
Asemapiirustus, paaluväli 230-560 
Kauniaisten reittiosuus, kustannuslaskelma 
Espoon reittiosuus, kustannuslaskelma 

 
Jakelu: 

Kaupunginhallitus 
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Palloiluhallin käytön optimointi ja optimoinnista aiheutuva avustustarve 
 
HYVA 01.02.2023 § 6  
 
  

 
Lisätiedot: 
liikuntapäällikkö Tero Kuivalainen, puh. 050 380 7687 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Palloiluhallin käyttöä ja vuorojen jakoa on syytä muuttaa niin että se palvelisi 
suurempaa kokonaisuutta ja edesauttaisi paikallisten seurojen kasvupotentiaalia 
sekä parantaisi toiminnan laatua. Palloiluhallin käyttäjistä etenkin GrIFK Salibandy 
ry:n ja Grankulla Gymnastikförening r.f.:n (GGF) toiminta kärsii tilojen 
puutteellisuuden johdosta.   
 
Salibandyn joukkueille on varattuna ainoastaan yksi harjoituspäivä viikkoa 
kohden palloiluhallin 1. salista. Kyseisessä salissa pelataan kaikki ottelut, sillä se 
on ainut sali Kauniaisissa mihin mahtuu tällä hetkellä täysimittainen kaukalo. 
Tämän johdosta, etenkin pelillisestä, joukkueiden ja yksilöiden kehityksen 
näkökulmasta katsottuna, olisi suotavaa, että saataisiin ”kotisaliin” toinen 
harjoituskerta viikkoon. 
 
Voimistelu kokonaisuudessaan kärsii siitä, että palloiluhallin 2. sali joudutaan 
jakamaan viikoittain salibandyn kanssa puoliksi. Tämä vaikuttaa negatiivisesti 
suoraan toiminnan laatuun. 
 
Tulevaisuutta silmällä pitäen, kuntalaisten säännöllinen jatkumo ja uuden 
harrastuksen aloittaminen kyseisten lajien parissa on turvattava. Vuorojen 
uudelleen järjestelyllä tämä on mahdollista. 
 
Nykytilanne 
 
Palloiluhallin 1. ja 2. salia käyttävät paikallisten käsipallo-, salibandy- ja 
voimisteluseurojen joukkueet/ryhmät, sekä Kauniaisten koulut ja päiväkodit. 
Palloiluhallissa järjestetään erilaisia tapahtumia ja otteluita ympäri vuoden kunkin 
lajin parissa ja jopa kymmeniä tuhansia katsojia vierailee hallissa vuosittain. 
 
Tällä hetkellä harjoitukset palloiluhallissa jakaantuvat seuraavasti: 
 
Laji Ma Ti Ke To Pe La Su 
Salibandy  1. 

sali 
 2. 

sali 
2. 
sali 

2. 
sali 

1. Sali 
(ottelutapahtumat) 

Telinevoimistelu 2. sali 2. 
sali 

2. 
sali 

   2. sali 

Käsipallo 1. sali  1. 
sali 

1. 
sali 

1. 
sali 

1. 
sali 

 

 
Kullakin palloiluhallissa toimivalla lajilla on omat erityispiirteensä: 
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Salibandy: kaukalo 
• Täysimittainen kaukalo sopii ainoastaan palloiluhallin 1. saliin 
 
Telinevoimistelu: telineet 
• Telineet on keskitetty palloiluhallin 2. saliin ja muualla niitä ei voida 

hyödyntää. 
 
Käsipallo: pihka 
• Pihka jättää lattian pintaan ja seiniin jäljet ja vaatii erityispesua. Pihkan käyttö 

ei ole mahdollista muualla kuin palloiluhallissa. 
 
Kyseisten ominaispiirteiden ja harjoitustilojen puutteellisuuden johdosta lajien 
tasavertainen huomioiminen on erittäin haastavaa. 
 
Voimistelu 
GGF on Tähtiseura (olympiakomitean, lajiliittojen ja aluejärjestöjen yhteinen 
laatuohjelma), vuonna 1919 perustettu ja näin ollen yksi Suomen vanhimmista 
voimisteluseuroista. GGF tarjoaa monipuolista harrastus- ja kilpavoimistelua 
lapsille, nuorille ja aikuisille. Seurassa on mahdollista harjoitella telinevoimistelua, 
joukkuevoimistelua, freegymiä ja kuntoliikuntaa. 
 
Telinevoimistelun ja salibandyn viikkojako edellyttää telinevoimistelijoiden 
telineiden/välineiden kasaamista ja purkamista vapaaehtoisvoimin kahtena 
päivänä viikossa; telineet kasataan sunnuntai-aamuisin ja puretaan keskiviikko-
iltaisin. Tähän saakka kasaaminen ja purkaminen on toteutettu täysin 
vapaaehtoisvoimin ja voimisteluseura on ilmaissut huolensa vapaaehtoisten 
löytämiseksi. 
 
Telineitä ei ole tarkoitettu siirreltäviksi jatkuvasti ja tämä vähentää niiden 
käyttöikää merkittävästi. Viikkojaon johdosta telinevoimistelijat eivät pysty 
kasaamaan kanveesia (permanto) muuten kuin kisoihin, sillä 
kasaaminen/purkaminen vie huomattavasti enemmän aikaa ja vaatii yhä 
useamman vapaaehtoisen omistautumisen asialle. Kanveesin puuttuminen 
harjoituksista heikentää merkittävästi yksilöllistä kehitystä ja kisoihin 
valmistautumista. 
 
Telinevoimistelijat ovat yrittäneet saada harjoituskertoja ulkopaikkakunnilta, 
mutta lajin kysyntä on niin kovassa suosiossa ja vapaita aikoja ei ole tarjolla. 
 
Salibandy 
GrIFK Salibandy on paikallinen salibandyyn erikoistunut urheiluseura. Seurassa on 
joukkueita lapsista aikuisiin. Lisäksi seura tarjoaa kerho-, leiri- ja 
kuntosählytoimintaa. Kaikkiaan seurassa on harrastajia lähes 500. 
 
Kaukalo on luonnollisesti oleellinen osa itse lajia. Suurin haaste joukkueiden 
näkökulmasta on se, etteivät he pysty treenaamaan vaadittavaa määrää 
peliolosuhteissa, sillä kaukalo ei mahdu muualle kuin palloiluhallin 1. saliin. 
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Toiminnan laatu kärsii tämän myötä, mikä näkyy myös harrastajien 
turhautumisena. 
 
Joukkueet ovat joutuneet turvautumaan Kauniaisten ulkopuolelta ostettaviin 
vuoroihin, mutta paikalliset seurat ovat aina etusijalla, joten sopivia vuoroja on 
vaikea löytää. 
 
Molemmilla lajeilla, salibandylla ja voimistelulla on kasvupotentiaalia, mutta 
seurat eivät pysty vastaamaan kysyntään tilojen puutteen takia. 
 
Kaupungin tuki 
 
Kaupungin suora tuki vuonna 2022: 
 
• Salibandy  7 000 € 
• Käsipallo  9 000 € 
• Voimistelu 10 700 € 
 
Kaupungin epäsuora tuki vuonna 2023 (arvio, ei otettu huomioon toiminnan 
uudelleen järjestämistä): 
 
• Salibandy  14 000 € 
• Käsipallo  25 000 € 
• Voimistelu 32 000 € 
 
Tavoiteltu tilanne 
 
Palloiluhallin tilojen optimointi saadaan aikaiseksi lisäämällä yksi päivä (torstai) 1. 
salista salibandyn käyttöön ja varaamalla 2. sali kokonaisuudessaan voimistelun 
käyttöön. Tämän lisäksi salibandya ja käsipalloa tuetaan taloudellisesti 
ulkopaikkakunnalta ostetuista vakiovuoroista. 
 
Salibandy menettää tämän seurauksena kolme päivää 2. salista, mutta nämä 
tunnit saadaan korvattua 1. salista ja uudesta Leppävaaran urheilupuistoon 
keväällä 2023 valmistuvasta Kameleonten -urheiluhallista. Salibandylle on 
tarjoutunut ainutlaatuinen mahdollisuus saada vakiovuorot täysimittaisella 
kaukalolla Kameleonten -hallista. 
 
Uuden vuorojärjestelyn myötä käsipallolta vähenee yksi harjoituspäivä viikkoa 
kohden 1. salista. Kyseinen päivä saadaan korvattua kokonaisuudessaan 
Kameleonten -urheiluhallista, sekä Solvalla Areenasta. 
 
Alla koottuna hyödyt ja mahdolliset haitat tavoitellun tilanteen seurauksena. 
 
Telineet voidaan pitää jatkuvasti 2. salissa 
 
Hyödyt 
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• Voimisteluseura saa lisää vuoroja ja tämän myötä lisää harrastajia, 
• Muiden seurojen mahdollisuus monipuoliseen oheisharjoitteluun – 

monilajiharrastamisen mahdollisuus, 
• Telineiden käyttöikä kasvaa merkittävästi, 
• Telineiden säilytystilahaaste ratkaistu. Tällä hetkellä varastojen rajallisuuden 

johdosta tila ei riitä täysin telinevoimistelutavaroiden säilytykseen, 
• Päiväkotien/koulujen jokapäiväinen käyttömahdollisuus (tällä hetkellä 

ainoastaan ma-ke, jolloin koulut eriarvoisessa asemassa), 
• Mahdollisuus Kansalaisopiston tuntitarjonnan laajentamiseen 

telinevoimistelusalissa, kuten senioreiden kehonhallinta -tunti, 
• Viikoittaisia telinetalkoita ei tarvitse järjestää enää vapaaehtoisvoimin, 
• Mahdollistaisi kanveesin pitämisen salissa, 
• Taloudellinen säästö siivouspuolella. Resurssit voitaisiin käyttää 

tehokkaammin muutoksen myötä, 
• Viikkojaon johdosta, voimistelutapahtumien yhteydessä käsipallon ja 

salibandyn kesken tulee aina sopia haasteellisista vuoromuutoksista. Nämä 
haasteet poistuvat. 

 
Haitat 
 
• Muita lajeja ei voi harrastaa 2. salissa. 
• Salibandy menettää 3pv (to-la) 2. salista. 
 
Salibandy saa toisen arki-illan viikkoon 1. salista 
 
Hyödyt 
 
• Saavat kahtena päivänä viikossa treenattua kotisalissa täysimittaisella 

kaukalolla. 
• Korreloi toiminnan laatuun ja uusien potentiaalisten harrastajien saamiseen, 

sekä nykyisten pitämiseen seurassa. 
 
Haitat 
 
• Käsipallo menettää yhden päivän 1. salista. 
• Salia tulee pestä yhden kerran enemmän viikkoon (kokonaispesujen määrä ei 

kuitenkaan muutu nykyisestä). 
 
Kameleonten-hallista vakiovuorot salibandylle 
 
Hyödyt 
 
• Tilapuute ratkaistu, 
• Kaupunki ei pysty vastaamaan tilojensa puolesta seuran kysyntään, mutta 

Tukemalla seuraa ulkopaikkakunnalta ostettavilla vuoroilla, se mahdollistaa 
seuran kasvun ja toiminnan kehittymisen, 

• Mahdollistaa telineiden jättämisen 2. saliin, 
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• Salibandy pääsisi treenaamaan täysimittaisella kaukalolla yhä useampana 
päivänä täysin uudessa hallissa. 

 
Haitat 
 
• Hinta korkea (tarvitsevat taloudellista tukea). 
 
Kauniaisten koulujen liikunnan opettajat tukevat vahvasti tavoiteltua tilannetta, 
missä telineet voidaan pitää jatkuvasti palloiluhallin 2. salissa. He näkevät lajin 
yhtenä monipuolisimmista tavoista kehittää peruskoulun opetussuunnitelmassa 
edellytettyjä motorisia perustaitoja. Kiintein suorituspaikoin varustetussa 
telinevoimistelusalissa on suorituspaikkoja, joilla on mahdollista toteuttaa monia 
harjoitteita jotka eivät normaalissa koulun voimistelusalissa onnistu. Suuri haaste 
2. salin viikkojaossa on se, ettei kaikkien koulujen ole mahdollista sijoittaa 
liikuntatuntejaan siten, että telinevoimistelu osuisi niille päiville jolloin sali on 
voimistelijoiden käytössä. Salin varaaminen kokonaisuudessaan voimistelulle 
asettaisi koulut keskenään tasa-arvoiseen asemaan, sillä kaikilla olisi samat 
mahdollisuudet telinevoimistelun opetukseen. 
 
Palloiluhallin varastointitila on puutteellinen. Vallitsevasta tilanteesta johtuen, 
väestösuojaan on hankittu sänkyjä n. 1 000 kpl ja nämä tulee saada varastoitua 
palloiluhalliin. Tällä hetkellä GGF:llä on palloiluhallissa käytössä iso varasto 
telineille ja kanveesille ja tämä vapautuu, jos telineet voidaan jättää pysyvästi 2. 
saliin. 
 
Toteutusaikataulu 
 
Kameleonten valmistusaikataulu on keväällä 2023 ja vakiovuorojen myöntäminen 
on jo alkanut. Tällä hetkellä salibandylle on varattuna harjoitusvuorot kahtena 
päivänä viikossa, mutta varaukset tulee vahvistaa viimeistään maaliskuun aikana. 
Varausten kannalta seuroille on tärkeää saada peräkkäiset tunnit, jolloin 
valmentajille ja seuran toimitsijoille luodaan paremmat työskentelyolosuhteet. 
Tällä varmistetaan myös, että lajikohtaiset varusteet (kaukalot, maalit, 
oheisharjoitteluvarusteet) ovat paikallaan ja minimoidaan 
olosuhderakentaminen. Näistä syistä on suotavampaa, että varaukset voidaan 
vahvistaa jo ennen asetettua takarajaa. 
 
Harjoitusvuorot käsipallon osalta tulee myös vahvistaa maaliskuun aikana. 
 
Alustavat kustannusselvitykset 
 
Salibandy menettää kolme (3) päivää 2. salista mikä tekee yhteensä 16 h. 
Salibandyn saadessa yhden lisäpäivän 1. salista, korvattavia vuoroja jää jäljelle 10 
h. Näistä kahdeksan (8) tuntia varataan Kameleonten -hallista ja kaksi (2) tuntia 
Kauniaisten koulun liikuntasalista. Kameleonten -hallissa kausi kestää 11 kk, joten 
korvaavat tunnit hallista ja Kauniaisten liikuntasalista tulisi kustantamaan 
vuodessa n. 39 300 €. Salibandy maksaa vastaavasta tuntimäärästä Kauniaisten 
palloiluhallista n. 9 500 € vuodessa kaupungille, jolloin uuden hallin ja 
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palloiluhallin erotus on 29 800 €. Kaupunki avustaa 60 % tästä erotuksesta, eli n. 
17 900 €. 
 
Käsipallolta vähenee yksi päivä (6 h) viikkoa kohden palloiluhallista, mikä saadaan 
korvattua Kameleonten -hallista (2h) ja Solvallan Areenasta (4h). 
Kameleonten -hallista korvaavat vuorot maksavat kaudessa n. 10 800 €, mistä 
kaupunki avustaa puolet, 5 400 €. Solvallasta vakiovuorot saadaan Kameleonten -
halliin verrattuna puolet halvemmalla, joten tämän osalta kaupunki avustaa 
summan kokonaisuudessaan, 10 300 €. Vuositasolla kustannus on yhteensä n. 
15 700 €. Käsipallo maksaa vastaavasta tuntimäärästä Kauniaisten palloiluhallista 
n. 4 100 € vuodessa, jolloin uuden hallin ja palloiluhallin erotus on 11 600 €, 
minkä kaupunki myöntää avustuksena seuralle. 
 
Voimistelijat jäävät 2. saliin ja harjoituksia ei osteta ulkopaikkakunnalta, joten 
taloudellista tukea heidän suuntaan ei tarvita. 
 
Kaupungin tuki seuroille vuositasolla yhteensä: 29 500 €. 
 
Kyseistä tukea ei vähennetä seurojen saamasta vuosittaisesta toiminta-
avustuksesta, vaan tämä käsitellään erillisenä avustuksena. 
 
Vuoden 2023 osalta tuen määrä tulisi olemaan pienempi, sillä vakiovuorot alkavat 
1.8., joten tukea maksetaan viideltä kuukaudelta. Kyseiseltä ajalta kaupungin tuki 
salibandylle on 7 800 € ja käsipallolle 5 500 €. Kaupungin tuki seuroille vuonna 
2023 on yhteensä 13 300 €. 
 
Kyseisille summille ei ole budjetissa määrärahavarausta. Vuoden 2023 tuen osalta 
(13 300 €) lisämäärärahaa haetaan syksyllä, mikäli näyttää siltä, että budjetti 
ylittyy. Vuoden 2024 talousarvioon haetaan kehysvaiheessa tarvittava 
lisämääräraha (29 500 €) täydelle vuodelle. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Hyvinvointivaliokunta myöntää vuoden 2023 osalta seuroille tukea yhteensä 
13 300 € ulkopaikkakunnilta ostettuihin vuoroihin seuraavasti: 
 
GrIFK Salibandy ry 7 800 € 
GrIFK Handball r.f.  5 500 € 
 
Vuoden 2024 talousarvioon haetaan kehysvaiheessa tarvittava lisämääräraha 
(29 500 €) täydelle vuodelle. 
 
Avustuksen myöntämisen edellytyksenä on, että hakija antaa selvityksen 
avustuksen käytöstä tulevalle kaudelle (1.8. - 30.6.). Ennen seuraavan kauden 
avustuksen saamista tulee hakijan toimittaa selvitys edelliselle kaudelle maksetun 
avustuksen käytöstä. 
 
--- 
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Käsittelyn aikana jäsen Patrick Nysten ehdotti, että asia palautetaan uudelleen 
valmisteltavaksi. 
 
Puheenjohtaja totesi, että palautusehdotusta oli kannatettu, mutta koska 
valiokunta ei kannattanut sitä yksimielisesti, ehdotuksesta pitää äänestää.  
Puheenjohtaja ehdotti seuraavan äänestysjärjestyksen: jaa = jatkokäsittely, ei = 
Patrick Nystenin palautusehdotus. Valiokunta hyväksyi äänestysjärjestyksen. 
 
Sähköisesti tomitetussa äänestyksessä annettiin 
4 Jaa-ääntä (Aitola, Palojoki, Tupamäki, Korpela) 
3 Ei-ääntä (Fagerlund, Nysten, Vaenerberg) 
1 Tyhjä (Lerche) 
1 Poissa (Pesonen) 
 
Puheenjohtaja totesi, että jatketaan käsittelyä, koska äänestystulos oli 4 jaa-
ääntä jatkokäsittelyn puolesta ja 3 ei-äääntä palautuksen puolesta. 
 
Käsittelyn aikana pj. Minna Korpela antoi seuraavan lisäysehdotuksen: 
Tasapuolisuuden ja oikeudenmukaisuus periaatteen vuoksi kevään 2023 aikana 
selvitetään työryhmässä myös muiden Kauniaislaisten liikuntaseurojen tilanne 
kaupungin ulkopuolelta ostettujen harrastetuntien määrästä. Erityisesti niiden 
suhteesta tarpeeseen sekä avustusten/tuen suuntaamista näihin ulkopuolelta 
ostettuihin harrastetunteihin naapurikuntien toimintamallin mukaisesti. 
 
Palojoki, Aitala, Tupamäki, Lerche kannattivat Korpelan ehdotusta. 
 
Patrick Nysten antoi seuraavan lisäysehdotuksen: 
Kustannukset em. asiaan jaetaan kaikkien kolmen seuran kesken. 
 
Nystenin ehdotusta ei kannatettu, joten se raukesi. 
 
Puheenjohtaja totesi, että Korpelan ehdotusta oli kannatettu, mutta koska 
valiokunta ei kannattanut sitä yksimielisesti, ehdotuksesta pitää äänestää. 
 
Puheenjohtaja ehdotti seuraavan äänestysjärjestyksen: jaa = pohjaehdotus, ei = 
Minna Korpelan lisäysehdotus. Valiokunta hyväksyi äänestysjärjestyksen. 
 
Sähköisesti tomitetussa äänestyksessä annettiin 
0 Jaa-ääntä 
6 Ei-ääntä (Aitola, Fagerlund, Lerche, Palojoki, Tupamäki, Korpela) 
2 Tyhjää (Vaenerberg, Nysten) 
1 Poissa (Pesonen) 

 
Puheenjohtaja totesi, että pj. Korpelan ehdotus lisätään päätösehdotukseen, 
koska äänestystuloksen mukaan annettiin 6 ei-ääntä (Korpelan lisäysehdotus) ja 0 
jaa-ääntä (pohjaesitys). 
 
Patrick Nysten ilmoitti, että hän antaa eriävän mielipiteen, joka liitetään 
pöytäkirjaan. 
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Päätös: 
Hyvinvointivaliokunta päätti 
 
1 
myöntää vuoden 2023 osalta seuroille tukea yhteensä 13 300 € 
ulkopaikkakunnilta ostettuihin vuoroihin seuraavasti: 
 
GrIFK Salibandy ry 7 800 € 
GrIFK Handball r.f.  5 500 € 
 
Vuoden 2024 talousarvioon haetaan kehysvaiheessa tarvittava lisämääräraha 
(29 500 €) täydelle vuodelle. 
 
Avustuksen myöntämisen edellytyksenä on, että hakija antaa selvityksen 
avustuksen käytöstä tulevalle kaudelle (1.8. - 30.6.). Ennen seuraavan kauden 
avustuksen saamista tulee hakijan toimittaa selvitys edelliselle kaudelle maksetun 
avustuksen käytöstä. 
 
2 
että tasapuolisuuden ja oikeudenmukaisuus periaatteen vuoksi kevään 2023 
aikana selvitetään työryhmässä myös muiden Kauniaislaisten liikuntaseurojen 
tilanne kaupungin ulkopuolelta ostettujen harrastetuntien määrästä. Erityisesti 
niiden suhteesta tarpeeseen sekä avustusten/tuen suuntaamista näihin 
ulkopuolelta ostettuihin harrastetunteihin naapurikuntien toimintamallin 
mukaisesti. 

 
 
HYVA 04.10.2023 § 59    
 
89/02.02.00.01/2023    

 
Hyvinvointivaliokunta käsitteli kokouksessaan 01.02.2023 § 6 palloiluhallin käytön 
optimointia ja optimoinnista aiheutuvaa avustustarvetta. 
 
Hyvinvointivaliokunta päätti myöntää vuoden 2023 osalta seuroille tukea 
yhteensä 13 300 € ulkopaikkakunnilta ostettuihin vuoroihin seuraavasti: 
 

GrIFK Salibandy ry 7 800 € 
GrIFK Handboll r.f. 5 500 € 

 
Kyseisille summille ei ole budjetissa määrärahavarausta. Vuoden 2023 tuen osalta 
(13 300 €) lisämäärärahaa oli tarkoitus hakea syksyllä, mikäli näyttää siltä, että 
budjetti ylittyy. Budjetin tarkastelun jälkeen budjetti tulee ylittymään kyseisen 
summan myötä, joten lisämäärärahalle on tarvetta. 
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Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Hyvinvointivaliokunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että valtuusto myöntää 13 300 euron lisämäärärahan 
liikuntapalveluille vuodelle 2023. Lisämäärärahalla katetaan seuroille 
ulkopaikkakunnilta ostettuihin vuoroihin aikaisemmin myönnetty tuki. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Jakelu: 

Kaupunginhallitus 
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Kirjaston toiminnan uudelleen järjestämistä ja tilapintojen uusimista sekä talotekniikan parantamista koskevan 
hankesuunnitelman hyväksyminen 
  
HYVA 04.10.2023 § 60    
 
489/10.03.02.00/2023    

 
Lisätiedot: 
kirjastopalveluiden päällikkö Jaakko Tiinanen, puh. 050 505 6403 
projekti-insinööri Stefan Lindholm, puh. 040 480 8650 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Selostus 
 
Kirjastopalveluiden järjestäminen on osa kuntien lakisääteisiä velvoitteita 
(yleisistä kirjastoista annetun lain (1492/2016) 5 §). Kirjastotoiminnan ytimen 
muodostaa kirjojen ja muiden kulttuuriaineistojen lainaaminen: yhteiskunnan 
yleisestä digitalisoitumiskehityksestä huolimatta fyysisten kirjastojen lainaus on 
jatkuvassa kasvussa, ja vuonna 2022 Kauniaisissa tehtiin kaikkien aikojen ennätys. 
Tämän lisäksi kirjaston ydintoiminta pitää sisällään lukuintoa ja -taitoa tukevia 
pedagogisia palveluita, tietopalvelua ja tietoyhteiskuntataitojen opastusta. 
 
Kauniaisten kaupunginkirjaston tilojen pinnat ja kalusteet ovat pitkälti 
alkuperäisiä vuodelta 1985, ja niiden tekninen käyttöikä on tullut tiensä päähän. 
LVI-tekninen järjestelmä on myös valtaosaltaan alkuperäinen, ja siihen kohdistuu 
osittainen päivitystarve. 
 
Tilastokeskuksen tuoreimman kuntakohtaisen väestönkasvuennusteen sekä 
asukas- ja käyntimäärän toteutumisen kymmenen vuoden tilastoaikasarjan 
mukaan laskettuna fyysisiä asiakaskäyntejä tulisi olemaan vuonna 2040 noin 
166 000 per vuosi. Määrä on kymmeniä prosentteja suurempi kuin 
kirjastotoiminnan alkaessa nykyisissä tiloissa, ja 17 % prosenttia suurempi kuin 
vuonna 1999. 
 
Käytettävissä oleva tilamäärä on edelleen sama kuin kirjasto valmistuessa 1985, 
vaikka niin kirjaston käyttäjämäärä kuin lainauksen volyymikin on merkittävästi 
kasvanut samanaikaisesti kuin palvelut ovat asiakastarpeiden ja lainsäädännön 
muutosten sekä digitalisoitumisen myötä monipuolistuneet: monipuolisen koulu- 
ja päiväkotiyhteistyön muodot, asiakastyöasemat, tabletit ja 
tietoyhteiskuntataitojen opastuksen tulleet jäädäkseen. Tämä asettaa kirjaston 
tilojen käytölle sellaisia erityisiä paineita, joita ei voida ratkaista ilman remonttia. 
 
Kaupunginhallitus on hyväksynyt kirjaston remonttia koskevan tarveselvityksen 
9.9.2019. Tarveselvityksen pohjalta remontista on valmisteltu tilakeskuksen ja 
kaupunginkirjaston yhteistyönä hankesuunnitelma (liitteenä). 
Hankesuunnitelman valmistelussa on erityisesti huomioitu taloudellinen ja 
ekologinen kestävyys. Arvonlisäveroton kokonaiskustannusarvio on 970 000 
euroa. 
 
 



 
KAUNIAISTEN KAUPUNKI 
Hyvinvointivaliokunta 

PÖYTÄKIRJA 6/2023 42 

 
Hyvinvointivaliokunta § 60 04.10.2023 
 

 

 

Väistötilat 
 
Ottaen huomioon, että remontista aiheutuu lähes vuoden mittainen katkos 
palveluiden tuottamiseen, tulee väistötiloihin kiinnittää erityistä huomiota. 
Kauniaisten kaupungin kirjastopalveluin palveluverkko pitää sisällään vain yhden 
ainoan kirjastotoimipisteen, mitä perusratkaisua voidaan pitää tiiviin 
kaupunkirakenteen huomioon ottaen sinänsä perusteltuna. Tämä on kuitenkin 
samalla myös omiaan asettamaan haasteita väistötilaratkaisuille: koska mitään 
muuta kompensoivaa kirjastopalvelutarjontaa ei kunnasta löydy, jo yksin 
lainsäädännön vaatimusten täyttäminen edellyttää sitä, että väistötilat 
mahdollistavat kaikkien lakisääteisten palvelumuotojen tarjoamiseen vähintään 
kohtalaisessa laajuudessa. 
 
Vaikka kauniaislaiset ovatkin ylivoimaisesti pääkaupunkiseudun aktiivisimpia 
lukijoita ja kirjalainaajia, Kauniaistenkin sivistystoimessa on tunnistettu PISA-
tuloksista ilmenevä lukutaidon polarisoitumisen trendi: merkittävä osa lapsista ja 
nuorista lukee vapaa-ajallaan liian vähän, millä on negatiivisia seurauksia 
myöhemmälle opintomenestykselle. Nimenomaan niiden lasten ja nuorten, 
joiden lukemisen määrä on riskirajoilla, kohdalla kriittistä on kirjastonkäytön 
helppous ja muodostuminen tavaksi: mikäli kirjastopalvelut sijoitetaan etäälle 
päivittäisistä kulkureiteistä, voi se johtaa lukuharrastuksen katkeamiseen 
pysyvästikin. 
 
Edellä mainittujen syiden vuoksi kirjaston väistötilojen on välttämätöntä sijoittua 
asiakkaiden päivittäisten asiointireittien varrelle kaupungin keskusta-alueen 
tuntumaan: tämä saattaa edellyttää ulkoista vuokratilaa. Johtuen siitä, että 
väistötilojenkin ylivoimaisesti kysytyin palvelu tulee olemaan kirjallisuuden 
lainaaminen, edellyttää tämä hyllyjen sijoittelua ja rajoittaa merkittävästi 
samojen tilojen yhteiskäyttömahdollisuuksia. Väistötiloihin on voitava sijoittaa 
vähintään lasten- ja nuortenkirjallisuutta, varatun aineiston noutomahdollisuus, 
tiloja lakisääteisen koulu- ja päiväkotiyhteistyön toteuttamiseen sekä 
asiakastyöasemia. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Hyvinvointivaliokunta hyväksyy osaltaan hankesuunnitelman koskien kirjaston 
toiminnan uudelleen järjestämistä ja tilapintojen uusimista sekä talotekniikan 
parantamista. Valiokunta kiinnittää huomiota siihen, että väistötilaratkaisun tulee 
turvata asukkaiden tarpeeseen nähden riittävät kirjastopalvelut vuonna 2025. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Liitteet: 

Kirjaston remontin hankesuunnitelma 
Kirjaston remontin hankesuunnitelman liite 1 

 
Jakelu: 

Yhdyskuntavaliokunta 
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Kirjastojärjestelmävaihdosta koskevan tarveselvityksen hyväksyminen 
  
HYVA 04.10.2023 § 61    
 
490/02.08.00.00.01/2023    

 
Lisätiedot: 
kirjastopalveluiden päällikkö Jaakko Tiinanen, puh. 050 505 6403 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Helsingin, Espoon, Vantaan ja Kauniaisten kirjastot toimivat yhteisenä Helmet-
kokonaisuutena. Kaupunkien välisen laajan yhteistyön tuottaman skaalaedun 
ansiosta Kauniaisten kaupungille tietojärjestelmistä ja niiden ylläpidon 
palveluista, verkkopalveluista ja logistiikasta aiheutuvat kustannukset 
muodostuvat suuruudeltaan murto-osan suuruisiksi verrattuna sellaiseen 
tilanteeseen, jossa vastaavaa yhteistyötä ei tehtäisi. Tämä mahdollistaa 
kirjastopalveluiden tuottamisen kustannusvaikuttavalla ja taloudellisesti 
kestävällä tavalla. Kauniaislaisten näkökulmasta myös joustava mahdollisuus 
kokoelmien hyödyntämiseen yli kuntarajojen tuottaa erittäin merkittävää 
asiakaslisäarvoa: tarjonta on moninkertaisesti laajempaa kuin mikä olisi vain 
oman kaupungin kokoelman puolesta mahdollista. 
 
Pääkaupunkiseudun Helmet-kirjastojen tehokas yhteistyö edellyttää 
tietojärjestelmäyhteistyötä.  Kauniaisten kaupungin tuleekin osaltaan 
valmistautua tietojärjestelmäuudistuksen kustannuksiin. Arvio Kauniaisille 
kohdistuvien investointikustannusten määristä on 60 000 euroa vuodelle 2024 ja 
100 000 euroa vuodelle 2025. Tämä pitää sisällään sekä hankintaprosessista että 
ohjelmiston käyttöönottoon liittyvistä työvaiheista aiheutuvia kuluja, jotka ovat 
osin ostopalveluita ja osin henkilöstökuluja. Kustannusarvion pohjana ovat olleet 
Helmet-kirjastojen edellisen järjestelmänvaihdoshankkeen ja Oslon tuoreen 
kirjastojärjestelmävaihdoshankkeen toteutuneet kulut sekä kahdelta 
markkinatoimijalta saadut karkeat arviot. Aikataulu ja kustannusarvio tarkentuvat 
prosessin edetessä: esimerkiksi siinä tapauksessa, että päädyttäisiin uuden 
järjestelmän vaiheistettuun käyttöönottoon, kustannukset saattavat jakautua 
useammallekin vuodelle. 
 
Pysyviä kustannuslisäyksiä järjestelmävaihdoksesta ei ole odotettavissa, vaan 
ylläpitokustannusten arvioidaan pysyvän nykyisellä tasollaan. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Hyvinvointivaliokunta hyväksyy tarveselvityksen ja esittää kaupunginhallitukselle 
ja edelleen kaupunginvaltuustolle, että valtuusto myöntää edellä mainitulle 
kirjastotoimen investoinnille määrärahan vuoden 2024 talousarvioon. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Liitteet: 

Kirjastojärjestelmän tarveselvitys 
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Jakelu: 

Kaupunginhallitus 
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Toimivallan delegoiminen koskien kirjaston määräaikaisten käyttökieltojen määräämistä 
  
HYVA 04.10.2023 § 62    
 
22/00.01.01.04/2021    

 
Lisätiedot: 
kirjastopalveluiden päällikkö Jaakko Tiinanen, puh. 050 505 6403 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kauniaisten kaupungin hallintosääntö (voimassa 1.1.2023 alkaen) määrittelee eri 
toimijoiden toiminnan, toimivallan jaot ja tehtävät. Kauniaisten kaupungin 
hallintosääntö määrittelee 21 §, että hyvinvointivaliokunta toimii kaupungissa 
hyvinvoinnin ja terveyden edistämistä koordinoivana toimielimenä vastaten 
Kauniaisten kaupungin kulttuuri-, kirjasto-, nuoriso- ja liikuntapalveluista sekä 
kansalaisopistosta. Hallintosäännön 22 §:n mukaan toimielin voi siirtää sille 
hallintosäännössä määrättyä toimivaltaa edelleen alaiselleen viranhaltijalle. 
Valiokuntien alaisilleen viranhaltijoille siirtämä toimivalta kootaan 
valtuustokausittain tarkistettavaan päätökseen. Päätösvaltaa siirrettäessä tulee 
huomioida asiaan liittyvä lainsäädäntö sekä ao. toimialan organisaation mukainen 
päätäntävalta. Toimivallan siirtämistä tarkistetaan valtuustokauden aikana 
lainsäädännön muuttuessa tai tarvittaessa. 
 
Voimassa oleva lainsäädäntö osoittaa kunnille eri määrän tehtäviä ja vastuita 
toimivallan ollessa myös osoitettuna kunnalle, ei viranhaltijoille. Kaikilta osin ei 
ole kuitenkaan tarkoituksenmukaista käsitellä operatiivisia hallinnollisiin 
päätöksiin liittyviä asioita valiokunnassa päätöksentekoa varten. 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta on kokouksissaan 9.9.2021 § 7 ja 7.10.2021 
§ 18 siirtänyt toimivaltaansa edelleen seuraavasti: 
 
Sivistystoimenjohtaja 
 
• antaa kaupungin lausunnot, selvitykset ja vastineet operatiivisiin asioihin 

liittyen. 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikkö 
 
• päättää kiinteän ja irtaimen omaisuuden lyhytaikaisesta tai tilapäisestä 

vuokralle antamisesta tai luovuttamisesta ulkopuolisen käyttöön (tilat, 
laitteet, tarvikkeet, tms.) valiokuntien päättämien periaatteiden mukaisesti. 

• päättää palveluista ja muista suoritteista perittävistä kertaluonteisista 
maksuista ja hinnoista (esim. myyntiartikkelit, pääsyliput, sarjaliput, 
leirimaksut) kaupunginvaltuuston vahvistaman kunkin kalenterivuoden 
talousarvion puitteissa. 

 
Hyvinvointivaliokunta on kokouksessaan 30.8.2023 § 49 lisäksi päättänyt 
päätösvallan delegoinnista koskien tutkimuslupien myöntämistä. 
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Nyt esitetään tarkennettavaksi delegointi koskien yleisistä kirjastoista annetun 
lain (1492/2016) 15 §:ssä tarkoitettuja käyttökieltoja. Kunta voi asettaa kirjaston 
käyttäjän määräaikaiseen enintään 30 päivän kirjastokohtaiseen kirjaston 
käyttökieltoon, jos kirjaston toistuvasti ja olennaisesti aiheuttaa häiriötä kirjaston 
toiminnalle tai vaarantaa sen turvallisuutta taikka vahingoittaa kirjaston 
omaisuutta. Lisäksi Helmet-kirjastojen omatoimikäyttösäännöt mahdollistavat 
1.11.2023 lukien kirjaston käyttäjän asettamisen lievempään enintään 30 päivän 
kestoiseen määräaikaiseen käyttökieltoon, joka rajautuu ainoastaan 
omatoimikäyttöön eikä rajoita mahdollisuutta asioida kirjastossa palveluaikoina. 
 
Hallinnon suhteellisuusperiaatteen mukaisesti käyttökielto on viimesijainen 
vaihtoehto puuttua häiriökäyttäytymiseen, ja ensisijaisesti järjestyshäiriöt 
pyritään ratkaisemaan vuoropuhelulla, pyynnöillä ja kehotuksilla. Tämä on myös 
pääsääntöisesti onnistunut, ja käyttökieltojen tarve on ollut Kauniaisissa erittäin 
matala. Muiden pääkaupunkiseudun kaupunkien kokemukset kuitenkin 
osoittavat, että ajoittaista tarvetta niiden käytölle saattaa ilmetä. Etenkin nyt, kun 
omatoimikirjastoasiointi avataan entistä nuoremmille lapsille, kasvaa 
todennäköisyys sille, että yksittäistapauksellista tarvetta käyttökieltojenkin 
käytölle ilmenisi. 
 
Käyttökieltojen tehokkaan ja tarkoituksenmukaisen käytön kannalta on 
perusteltua, että päätösvalta niitä koskien on tarkoituksenmukaisella 
viranhaltijatasolla. Useimmissa kaupungeissa päätösvalta käyttökieltojen 
määräämiseen on delegoitu joko kunnan kirjastolaitosta johtavalle viranhaltijalle 
tai joillekin hänen alaisilleen viranhaltijoille. Kauniaisissa kunnan kirjastolaitosta 
johtavana viranhaltijana toimii kirjastopalveluiden päällikkö. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Hyvinvointivaliokunta vahvistaa toimivallan siirtämisen valiokunnalta 
viranhaltijoille seuraavasti: 
 
Sivistystoimenjohtaja 
 
• antaa kaupungin lausunnot, selvitykset ja vastineet operatiivisiin asioihin 

liittyen. 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikkö 
 
• päättää kiinteän ja irtaimen omaisuuden lyhytaikaisesta tai tilapäisestä 

vuokralle antamisesta tai luovuttamisesta ulkopuolisen käyttöön (tilat, 
laitteet, tarvikkeet, tms.) valiokuntien päättämien periaatteiden mukaisesti. 

 
• päättää palveluista ja muista suoritteista perittävistä kertaluonteisista 

maksuista ja hinnoista (esim. myyntiartikkelit, pääsyliput, sarjaliput, 
leirimaksut) kaupunginvaltuuston vahvistaman kunkin kalenterivuoden 
talousarvion puitteissa. 
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• päättää tutkimusluvan myöntämisestä hyvinvointipalveluiden osalta 
tutkimuksen koskiessa useita tulosyksiköitä. 

 
Kansalaisopiston rehtori 
 
• päättää tutkimusluvan myöntämisestä tulosyksikkötasolla. 
 
Kirjastopalveluiden päällikkö 
 
• päättää tutkimusluvan myöntämisestä tulosyksikkötasolla. 
 
• päättää yleisistä kirjastoista annetun lain (1492/2016) 15 §:ssä tarkoitetun 

määräaikaisen kirjaston käyttökiellon määräämisestä sekä määräaikaisen 
omatoimikirjaston käyttökiellon määräämisestä. 

 
Kulttuuripalveluvastaava 
 
• päättää tutkimusluvan myöntämisestä tulosyksikkötasolla. 
 
Liikuntapäällikkö 
 
• päättää tutkimusluvan myöntämisestä tulosyksikkötasolla. 
 
Nuorisopalveluiden vastaava 
 
• päättää tutkimusluvan myöntämisestä tulosyksikkötasolla. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 
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Vastaus oikaisuvaatimukseen koskien hyvinvointivaliokunnan hallinnoimien tilojen maksutonta käyttöä 
  
HYVA 04.10.2023 § 63    
 
642/02.05.00.00/2022    

 
Lisätiedot: 
vt. kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikkö Roger Renman, puh. 050 411 6382 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Espoo-Kauniainen Zonta-kerho on 3.9.2023 lähettänyt oikaisuvaatimuksen 
koskien hyvinvointivaliokunnan hallinnoimien tilojen maksutonta käyttöä, joka 
viimeksi käsiteltiin hyvinvointivaliokunnan kokouksessa 26.4.2023 24 §. 
Oikaisuvaatimus on oheismateriaalina. 
 
Kerho käyttää Villa Junghansin kirjastoa 20 tuntia vuodessa ja pyytävät sen 
maksutonta käyttöä. Hyvinvointivaliokunnan 24 § päätöksen mukaisesti kyseisen 
tilan vuokra on 20 euroa tunnissa, eli vuosikustannukset olisivat 400 euroa. 
Kasavuoren koulusta löytyy kuitenkin kokouskäyttöön sopivia tiloja iltaisin. 
Koulun tilat, pois lukien liikunta- ja erityisvarustellut tilat, ovat maksuttomat 
kaikille Kauniaisiin rekisteröityneille yhdistyksille. 
 
Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa tiedoksisaannista, ja asianosaisen 
katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemäntenä päivänä päätöksen 
julkaisupäivästä. Hyvinvointivaliokunnan 26.4.2023 kokouksen päätökset on 
julkaistu 5.5.2023, eli valitusaika umpeutui 26.5.2023. 
 
Asianosainen on lähettänyt oikaisuvaatimuksen 3.9.2023, eli yli kolme kuukautta 
valitusajan umpeutumisen jälkeen. Koska oikaisuvaatimus on saapunut 
myöhässä, sitä ei käsitellä. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Hyvinvointivaliokunta päättää, että Espoo-Kauniainen Zonta-kerhon 3.9.2023 
jättämää oheista oikaisuvaatimusta ei käsitellä.  
 
Valiokunnan päätös 26.4.2023 § 24 pysyy voimassa. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Oheismateriaali: 

Espoo-Kauniainen Zonta-kerho, oikaisupyyntö 
 
Jakelu: 

Asianosainen 



 
KAUNIAISTEN KAUPUNKI 
Hyvinvointivaliokunta 

PÖYTÄKIRJA 6/2023 49 
 

 

 

Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 50, § 51, § 52, § 53, § 54, § 55, § 56, § 57, § 58, § 59, § 60, 
§ 61, § 62 
 
MUUTOKSENHAKUKIELTO VALMISTELUA TAI TÄYTÄNTÖÖNPANOA KOSKEVASTA PÄÄTÖKSESTÄ 
 
Tähän päätökseen ei saa hakea muutosta, koska asia koskee vain valmistelua. 
 
Sovellettavat lainkohdat: Kuntalaki (410/2015) 136 § 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 63 
 
OIKAISUVAATIMUSOHJE 
 
Kuntalain mukainen oikaisuvaatimus toimielimen päätökseen 
 
Oikaisuvaatimuksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai 
etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) sekä kunnan jäsen. Työsopimussuhteeseen ottamisesta 
tai päättämisestä sekä yksityisoikeudellista vahingonkorvausvaatimusta koskevasta päätöksestä voidaan 
kuitenkin tehdä oikaisuvaatimus vain jos perusteina ovat, että 1) päätös on syntynyt virheellisessä 
järjestyksessä, 2) päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai 3) päätös on muuten 
lainvastainen. 
 
Oikaisuvaatimusviranomainen 
Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään, ja yhteystiedot: 
 
Hyvinvointivaliokunta 
Kauniaisten kaupunki  Sähköposti:  kirjaamo@kauniainen.fi 
Kirjaamo   Puh.  09 50561 
Kauniaistentie 10  Faksi:  09 5056 535 
PL 52, 02701 KAUNIAINEN Kirjaamon aukioloaika: klo 8.00–15.45 
 
Oikaisuvaatimusaika ja sen alkaminen 
Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista ja se on toimitettava 
kirjaamoon viimeistään määräajan viimeisenä päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä. 
 
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja on 
nähtävänä yleisessä tietoverkossa. Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemäntenä 
päivänä kirjeen lähettämisestä, jollei muuta näytetä, saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen 
tiedoksiantotodistukseen merkittynä aikana. Asian katsotaan kuitenkin tulleen viranomaisen tietoon kirjeen 
saapumispäivänä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa katsotaan asianosaisen saaneen tiedon 
päätöksestä kolmantena päivänä viestin lähettämisestä, jollei muuta näytetä. 
 
Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oikaisuvaatimusajan viimeinen päivä on pyhäpäivä, 
itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa oikaisuvaatimuksen tehdä 
ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen. 
 
Oikaisuvaatimuksen sisältö ja muoto 
Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen kirjallisesta 
muodosta. Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava 
1) päätös, johon haetaan oikaisua, 
2) se, millaista oikaisua vaaditaan, 
3) millä perusteella oikaisua vaaditaan. 
 
Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava oikaisuvaatimuksen tekijän nimi, kotikunta, postiosoite ja 
puhelinnumero. Jos oikaisuvaatimuspäätös saadaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, yhteystietona 
pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite. 
 
Oikaisuvaatimuksen tekijän, laillisen edustajan tai asiamiehen on allekirjoitettava oikaisuvaatimus. 
Asiamiehen on tarvittaessa esitettävä valtakirja. Sähköistä asiakirjaa ei kuitenkaan tarvitse täydentää 
allekirjoituksella, jos asiakirjassa on tiedot lähettäjästä eikä asiakirjan alkuperäisyyttä tai eheyttä ole syytä 
epäillä. 


